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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  

 
 
Mislata, 25 de setembre de 2014  
Hora: 20,00 
Lloc: Saló de Sessions de la Casa Consistorial 
 
 
 Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, es reunixen en 
sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, CARLOS FERNÁNDEZ BIELSA, els regidors i les regidores: 
 

 SRA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA 
 SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ 
 D. ÁNGEL MARTÍNEZ BORJA 
 D. JOSÉ RAMÓN BOSCÁ PALOMAR 
 SRA. CARMEN LAPEÑA BUENO 
 D. ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
 D. JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
 SRA. FRANCISCA GIMÉNEZ HIDALGO 
 D. PEDRO RAMÓN LÓPEZ MÁRMOL 
 D. ANTONIO ARENAS ALMENAR 
 D. JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
 SRA. MARÍA PILAR LÍGIA RODRIGO CARRERAS 
 D. MANUEL CORREDERA SANCHIS 
 SRA. GLORIA ALONSO PALOMARES 
 D. FERNANDO HERNÁNDEZ FALCÓN 
 D. ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
 D. CARLOS GARCÍA MARTÍNEZ 
 SRA. JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ 
 D. JULIO LUIS BALBASTRE ARANDA 
 D. SALVADOR GARCÍA DE LA MOTA 

 
Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella, com a secretari de la Corporació.  

Fernando Hernández Falcón abandona la sessió després de la votació del punt quint de 
l'orde del dia, no reincorporant-se a ella. 

Abans d'iniciar-se la sessió, a instàncies del Sr. alcalde, es guarda un minut de silenci per les 
víctimes de la violència de gènere, així com per les víctimes dels esdeveniments ocorreguts a Gaza. 

1. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL 
DIA 31 DE JULIOL DE 2014. 
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De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la Presidència a consideració de la 
Corporació l'esborrany de l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 31 de juliol de 
2014, que han sigut remeses als portaveus o representants dels grups polítics, segons disposa 
l'article 80.2 de l'esmentat text legal. 

 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar l'esborrany de l'acta de la 
sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 31 de juliol de 2014. 
 

2. INFORMACIÓ AL PLE EN COMPLIMENT DE LES OBLIGACIONS TRIMESTRALS DE 
SUBMINISTRAMENT D'INFORMACIÓ DE LA LLEI 2/2012, RESPECTE DEL SEGON 
TRIMESTRE DE 2014, I INFORMACIÓ SEMESTRAL SOBRE L'ESTAT D'EXECUCIÓ DEL 
PRESSUPOST DE 2014. 

 
Es dóna compte al Ple de l'informe d'Intervenció, de data 31 de juliol de 2014, que 
literalment diu: 
 

“COMPLIMENT DE LES OBLIGACIONS TRIMESTRALS DE SUBMINISTRAMENT 
D'INFORMACIÓ DE LA LLEI 2/2012 LOEPSF, DESENROTLLADA PER L'ORDE 
HAP/2105/2012, RESPEC TE DEL 2N TRIMESTRE DE 2014, I  INFORMACIÓ SOBRE 
EXECUCIÓ SEMESTRAL DEL PRESSUPOST A 30.06.2014 

- NORMATIVA APLICABLE 

a) Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 

b) Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals (d'ara en avant RDL 2/2004). 

c) RDL 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenrotlla el capítol primer del títol sext de 
la Llei 39/1988. 

d) Orde EHA 3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura dels 
pressupostos de les entitats locals. 

e) Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera. 

f) Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre,  pel qual  es desenrotllen les obligacions de 
subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 
d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

g) ORDE EHA/4041/2004, de 23 de novembre, per la qual s'aprova el Model normal de la 
Instrucció de Comptabilitat per a l'Administració Local. 
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h) Bases d'execució del Pressupost per a 2014. 

- ANTECEDENTS DE FET 

 
Resultant que la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera, d'ara en avant LOEPSF, regula el principi de transparència com a 
base del funcionament de les Administracions Públiques, i per a això resulta clau  la rendició 
de comptes i el control de la gestió pública per a contribuir  a generar confiança en 
funcionament correcte del sector públic. 

La importància d'este principi ha portat el legislador a establir en l'article 6 de la LOEPSF, 
l'obligació de les Administracions Públiques de subministrar tota la informació necessària 
per al compliment de les disposicions de l'Esmentada Llei, i de les normes i acords que 
s'adopten en el seu desenrotllament, i garantir la coherència de les normes i  procediments 
comptables, així com la integritat dels sistemes de recopilació i tractament de les dades. 

Considerant que  el desplegament reglamentari a què es referix l'avantdit article de LOEPSF, 
ho ha realitzat el Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, a través de l'Orde 
HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i en concret, sobre les obligacions trimestrals de 
subministrament d'informació, s'ha arreplegat en l'article 16. 

Els articles 14 i 16 de l'Orde, sobre obligacions mensuals i trimestrals de subministrament 
d'informació de les comunitats autònomes i les Corporacions Locals, han  entrat  en vigor l'1 
de gener de 2013, de conformitat amb  la Disposició transitòria única de l'Orde.  

Resultant que l'article 4 de l'Orde HAP 2105/2012, imposa la centralització del compliment 
de l'obligació de remissió i recepció d'informació “En les Corporacions Locals, la intervenció o 
unitat que exercisca les seues funcions.” 

 

Segons allò que s'ha assenyalat en l'art. 207 del TRLHL, la Intervenció municipal elaborarà la 
informació de l'execució dels pressupostos i del moviment i la situació de la tresoreria, que 
ha de remetre al Ple de la Corporació, per conducte de la Presidència, en els terminis i amb la 
periodicitat que el Ple haja establit. Respecte d'això, la regla 106 del model normal de la 
instrucció de comptabilitat per a l'administració local regula les dades que ha de contindre la 
informació sobre l'execució de pressupostos i moviment i situació de la tresoreria. 

Així mateix, de conformitat amb el que establix la Base 46a de les d'Execució del Pressupost 
per a 2014, ha de presentar-se semestralment al Ple l'execució del Pressupost, a data 30 de 
juny de 2014. 

Per tots els fets i fonaments de dret descrit s'emet el següent; 

- INFORME 
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PRIMER. Compliment de l'obligació de remissió d'informació 

De conformitat amb allò que s'ha regulat en l'article 4 de la Llei 2/2012, LOEPSF,  i el 
desenrotllament del mateix realitzat per l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i en concret 
amb el contingut dels articles 4 i 16 de la mateixa, este interventora ha complit amb la seua 
obligació de remissió de subministrament de la informació trimestral corresponent al segon 
trimestre de 2014, en temps i forma, el passat 31 de juliol de 2014. Havent-se bolcat la 
totalitat de la  informació requerida pel Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques a 
través de la plataforma telemàtica habilitada en  “l'Oficina Virtual de les Entitats Locals”, 
https://serviciostelematicos.minhap.gob.es/Trimestrales/ ,(s’adjunta) justificant de la remissió en 
l'expedient). 

 

SEGON. Justificació de l'informe i del seu coneixement pel Ple.  

Per a subministrar la  informació requerida, corresponent al segon trimestre de 2014, i a 
pesar que la normativa no exigix de manera específica l'elaboració d'un informe ni el seu 
posterior tractament, esta intervenció considera necessari l'elaboració del present informe, 
que resumix la informació bolcada, els principals criteris d'estimació seguits, que arreplega 
les conclusions respecte a les previsions de compliment o d'incompliment al tancament de 
l'exercici pressupostari dels objectius d'estabilitat pressupostària, de deute públic o de la 
regla de gasto. 

Cal destacar que la pròpia plataforma telemàtica habilitada per al bolcat de la informació,  
arreplega en l'apartat 4 “Tancament de l'informe d'avaluació i firma”, la necessitat de 
traslladar al ple de la Corporació del resultat de l'informe d'avaluació. El capítol IV de la 
LOEPSF regula les mesures preventives, correctives i coercitives que El Govern, a proposta 
del Ministeri podria, imposar a les entitats locals, quan s'apreciara un risc d'incompliment 
dels  objectius d'estabilitat pressupostària, de deute públic o de la regla de gasto al 
tancament de l'exercici, i les limitacions pressupostàries futures que això generaria. 

D'altra banda, abundant en la necessitat de donar compte al Ple, el Reial Decret 1463/2007, 
de 2 de novembre, que desenrotllava la Llei 18/2001, d'Estabilitat Pressupostària, establia en 
l'article 16.2 l'obligatorietat d'emetre un informe d'intervenció de compliment de l'objectiu 
d'estabilitat  i donar compte al Ple en els supòsits d'expedients de modificació de crèdits. En 
l'actualitat després de l'entrada en vigor de la LOEPSF  i l'Orde Ministerial de desenrotllament 
sobre les obligacions de subministrament d'informació,  segons contestació emesa per la 
Subdirecció General d'Estudis i Finançament de les Entitats Locals a pregunta de Network,  la 
verificació del compliment dels objectius d'estabilitat i de la regla de gasto no és requisit 
previ necessari per a l'aprovació dels expedients de modificació, sinó que procedix 
l'actualització trimestral de l'informe d'intervenció de compliment dels objectius a què es 
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referix l'Orde HAP2105/2012. Càlcul de què pot derivar-se de manera preceptiva l'elaboració 
d'un Pla Econòmic Financer per incompliment d'objectius.  

Per tot això, del present informe es considera necessari traslladar a l'Alcaldia, perquè es 
procedisca a la seua elevació al ple de la Corporació per al seu coneixement i efectes 
oportuns. 

TERCER. Contingut de la informació  

La informació a subministrar per a complir a l'obligació de remissió, és part de què 
s'arreplega en  l'article 16 de l'Orde HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, i s'ha materialitzat en els 
formularis que ha dissenyat la Subdirecció General d'Estudis i Finançament d'Entitats Locals, 
omplits a través de l'Oficina Virtual abans citada, que no ha arreplegat el total de la 
informació detallada en l'article. En el segon trimestre es van a utilitzar els mateixos 
formularis i la previsió és de que en el quart es completaren per a detallar la totalitat 
d'informació que s'arreplega en l'esmentat article 16.  

S'adjunta còpia impresa dels formularis remesos. 

QUART. Observacions  i explicació dels continguts:  

En relació amb la  informació a subministrada i les previsions d'evolució de les ORN i els DRN 
al tancament de l'exercici, es detalla els càlculs realitzats en relació a l'acreditació del 
compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària i de la regla de gasto:  

Quadro 4.1. Previsió execució ingressos 

 Exercici Corrent Exercicis 
tancats 

INGRESSOS Previsions 
inicials 

Estimació 
Previsions 

definitives al 
final d'exercici 

Drets 
Reconeguts 

Nets  

Recaptació 
Líquida 

Recaptació 
Líquida 

Estimació Drets 
Reconeguts 

Nets a 
31-12-2014 

1 Impostos directes  12.953.341,49 12.953.341,49 9.538.346,28 1.343.810,66 605.504,93 12.953.341,49 

2 Impostos 
indirectes  280.902,94 280.902,94 77.080,46 75.357,09 0,00 280.902,94 

3 Taxes i altres 
ingressos  2.688.304,18 2.714.026,18 1.128.899,17 1.004.737,23 175.499,19 2.714.026,18 

4 Transferències 
corrents  9.092.270,34 9.917.285,01 3.932.857,84 3.932.857,84 338.628,80 9.917.285,61 

5 Ingressos 
patrimonials  753.238,12 753.238,12 22.404,38 21.310,56 2.051,23 753.238,12 

6 Alienació 
d'inversions reals        

7 Transferències de 
capital   622.547,14 113.093,43 113.093,43 0,00 622.548,14 

8 Actius financers   1.348.166,92 10.873,51 10.873,51 0,00 10.873,51 
9 Passius financers        
Total Ingressos 25.768.057,07 28.589.509,40 14.823.555,07 6.502.040,32 1.121.684,15 27.252.215,99

 Quadro 4.2. Previsió execució gastos 
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Exercici Corrent Exercicis 
tancats 

Exercici corrent Exercicis 
tancats 

GASTOS Crèdits inicials 

Estimació 
Previsions 

definitives al 
final d'exercici 

Obligacions 
Reconegudes 

Nets 

Estimació 
Obligacions 

Reconegudes 
Netes a 

31-12-2014 
Pagaments 

Líquids 
Pagaments 

Líquids 

1 Gastos de 
personal  9.921.281,67 10.333.728,82 5.021.895,17 5.021.895,17 0,00 10.333.728,82 

2 
Gastos en béns 
corrents i 
servicis  

9.890.948,63 10.423.068,52 3.963.071,81 1.231.544,64 966.795,14 10.423.068,52 

3 Gastos 
financers  790.183,68 790.183,68 361.898,07 354.863,99 9.281,45 790.183,68 

4 Transferències 
corrents  2.279.892,79 2.693.879,19 1.376.634,84 1.121.606,54 104.820,64 2.693.879,19 

5 

Fons de 
contingència i 
Altres 
imprevistos  

      

6 Inversions reals 547.396,69 1.248.284,02 471.990,94 2.677,26 122.653,10 1.248.284,02 

7 Transferències 
de capital  27.000,00 27.000,00    27.000,00 

8 Actius financers 2.718,33 11.909,59 7.200,00 7.200,00  11.909,59 

9 Passius 
financers  2.308.635,28 3.061.455,58 1.406.025,75 1.367.759,86 69.148,47 3.061.455,58 

Total Gastos 25.768.057,07 28.589.509,40 12.608.716,58 9.110.547,46 1.272.698,80 28.589.809,40

 

El resum dels ajustos de termes de comptabilitat nacional per al càlcul del compliment de 
l'objectiu d'estabilitat pressupostària és:  

Identificador Concepte (Previsió d'ajust a aplicar als 
imports d'ingressos i gastos) 

Import Ajust aplicat al saldo 
pressupostari inicial 2014 (+/-)  

Import Ajust a aplicar al saldo 
pressupostari previst a final de 

2014 (+/-)  
GR000 Ajust per recaptació ingressos Capitule 1 -551.561,62  
GR000b Ajust per recaptació ingressos Capitule 2 -165.389,10  
GR000c Ajust per recaptació ingressos Capitule 3 -689.779,24  

GR001 (+)Ajuste per liquidació PTE – 2008 
 71.536,28  

GR002 (+)Ajuste per liquidació PTE – 2009 
 134.771,28  

GR006 Interessos 
   

GR006b Diferències de canvi 
   

GR015 (+/-) Ajuste per grau d'execució del gasto -85.286,97  

GR009 Inversions realitzades per Compte de la 
Corporació Local   

GR004 Ingressos per Vendes d'Accions 
(privatitzacions)   

GR003 Dividends i Participació en beneficis 
   

GR016 Ingressos obtinguts del pressupost de la 
Unió Europea   

GR017 Operacions de permuta financera   
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Quadro 4.3. Càlculs Objectiu Estabilitat Pressupostària 

(PERMUTES FINANCERES) 

GR018 Operacions de reintegrament i execució 
d'avals   

GR012 Aportacions de Capital 
   

GR013 Asunción i cancel·lació de deutes 
   

GR014 Gastos realitzats en l'exercici pendent 
d'aplicar a pressupost 666.390,36  

GR008 Adquisicions amb pagament ajornat 
   

GR008a Arrendament financer 
   

GR008b Contractes d'associació publique privada 
(APPs)   

GR010 Inversions realitzades per la corporació local 
per compte d'una altra Administració Publica   

GR019 Préstecs 
   

GR99 Altres 
   

Total Total d'ajustos a Pressupost de l'Entitat -619.319,01 -673.619,43

 

El resum dels ajustos per al càlcul del compliment de la regla del gasto és: 

Quadro 4.3. Càlculs Objectiu Estabilitat Pressupostària 

Concepte 
2013 

LIQUIDACIÓ 
2014 

ESTIMAC. LIQ. 

      Suma dels capítols 1 a 7 de gastos (excepte 3) 22.840.458,60 22.669.519,78 

      AJUSTOS Calcule ocupacions no financers segons el SEC   

         (-)Alienació de terrenys i la resta d'inversions reals   

         (+/-) Inversiones realitzades per compte de la Corporació Local   

         (+/-) Ejecución d'Avals   

         (+) Aportaciones de capital   

         (+/-) Asunción i cancel·lació de deutes   

         (+/-) Gastos realitzats en l'exercici pendent d'aplicar al pressupost 4.157,40  
         (+/-) Pagos a socis privats realitzats en el marc de les Associacions públic 
privades   

         (+/-) Adquisiciones amb pagament ajornat   

         (+/-) Arrendamiento financer   

         (+) Préstamos   
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         (-)Mecanisme extraordinari de pagament proveïdors 2012   
         (-)Inversions realitzades per la Corporació local per compte d'una altra 
Administració Pública    

         (+/-) Ajuste per grau d'execució del gasto   

         (+/-) Otros (Especificar)   

   Ocupacions no financers termes SEC excepte interessos de la deute   
   (-)Pagaments per transferències (i altres operacions internes) a altres entitats que 
integren la Corporació Local (3)   
   (+/-) Gasto finançat amb fons finalistes procedents de la Unió Europea o d'altres 
Administracions públiques   

      Unió Europea   

      Estat -25.068,61 -63.778,88 

      Comunitat AutoAutonoma -764.989,30 -1.667.662,53 

      Diputacions -635.408,13 -564.576,42 

      Altres Administracions Publiques -28.321,18  

   (-)Transferències per fons dels sistemes de finançament (4)   

Total de Gasto computable de l'exercici 21.390.828,78 20.373.501,95

 

QUINT. Calendari i Pressupost de Tresoreria:  

Els ajustos proposats a les estimacions realitzades per tresoreria són els següents: 
 Previsió de l'import pendent de pagament del capítol 2 de gastos basant-se en el període 

màxim de pagament de 60 dies, calculat de manera lineal. En el càlcul realitzat s'han 
tingut en compte gastos no pressupostaris per import de 966.795,14 euros. 

 
Créditos definitivos cap II GASTOS 10.423.068,52

Pagos de cerrados 966.795,14

Total a pagar 11.389.863,66

Devengo diario créditos corrientes 28.556,35

Devengo diario x 60 1.713.381,13

Pagos 2014 9.676.482,53

Pdte de pago a cierre 1.713.381,13  
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 De la mateixa manera que els pagaments corresponents als gastos corrents es realitza el 
càlcul amb les inversions reals. 

Créditos finales Cap VI 1.248.284,02

Inversiones diarias 3.419,96

Pagos 2014 1.043.086,65

Pdte de pago a cierre 205.197,37  
 

S'ha efectuat una estimació dels cobraments de tancats basant-se en les dades d'exercicis 
anteriors, si bé, finalment, s'ha pres per a la confecció del calendari de Tresoreria l'import de 
cobraments en via executiva estimat pel tresorer. 

 
El Calendari de Tresoreria finalment consensuat amb Intervenció i Tresoreria de 
l'administració local és el següent: 

Previsión

Recaud./Pagos

Corriente Cerrados Total julio agosto septiembre en el trimestre

Fondos líquidos al inicio del periodo (1) 2.949.728,77 1.051.291,86 1.914.844,41 2.130.004,54 1.051.291,86 1.464.294,63

Cobros presupuestarios 28.589.509,40 6.502.040,32 1.121.684,15 7.623.724,47 6.506.014,51 1.865.054,68 1.307.810,94 9.678.880,13 6.935.907,33 27.780.429,50 97%

1. Impuestos  directos 12.953.341,49 1.343.810,66 605.504,93 1.949.315,59 5.643.199,00 944.535,70 443.775,40 7.031.510,10 3.539.236,58 12.520.062,27 97%

2. Impuestos  indirectos 280.902,94 75.357,09 0,00 75.357,09 10.000,00 10.000,00 10.000,00 30.000,00 82.775,24 188.132,33 67%

3. Tasas  y otros  ingresos 2.714.026,18 1.004.737,23 175.499,19 1.180.236,42 162.532,31 219.099,89 162.532,31 544.164,51 891.600,30 2.616.001,23 96%

4. Transferencias  corrientes 9.917.285,61 3.932.857,84 338.628,80 4.271.486,64 690.283,20 690.283,20 690.283,20 2.070.849,60 2.320.849,60 8.663.185,84 87%

5. Ingresos  patrimoniales 753.238,12 21.310,56 2.051,23 23.361,79 0,00 1.135,89 1.220,03 2.355,92 101.445,61 127.163,32 17%

6. Enajenación de  invers iones  reales 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0%

7. Transferencias  de  capita l 622.548,14 113.093,43 0,00 113.093,43 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 113.093,43 18%

8. Activos  financieros 1.348.166,92 10.873,51 0,00 10.873,51 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 10.873,51 1%

9. Pasivos  financieros 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

Cobros no presupuestarios 0,00 3.541.917,57 0,00 3.541.917,57 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 3.541.917,57

Cobros realizados pendientes de aplicación definitiva 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

Pagos Presupuestarios 28.589.509,40 9.110.547,46 1.272.698,80 10.383.246,26 3.827.451,86 1.649.894,55 1.973.520,85 7.450.867,26 8.066.163,31 30.396.119,62 106%

1. Gastos  de  personal 10.333.728,82 5.021.895,17 0,00 5.021.895,17 837.810,24 665.613,62 864.900,68 2.368.324,54 2.673.514,01 10.063.733,72 97%

2. Gastos  en bienes  corrientes  y servicios 10.423.068,52 1.231.544,64 966.795,14 2.198.339,78 2.654.736,74 539.455,97 928.065,55 4.122.258,26 2.938.812,38 9.259.410,42 89%

3. Gastos  financieros 790.183,68 354.863,99 9.281,45 364.145,44 11.054,71 134.310,24 26.135,70 171.500,65 180.555,29 716.201,38 91%

4. Transferencias  corrientes 2.693.879,19 1.124.606,54 104.820,64 1.229.427,18 72.690,50 179.101,79 59.489,81 311.282,10 675.293,17 2.216.002,45 82%

5. Fondo de  contingencia  y Otros  imprevis tos 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0%

6. Invers iones  rea les 1.248.284,02 2.677,26 122.653,10 125.330,36 0,00 0,00 0,00 0,00 1.043.086,65 1.168.417,01 94%

7. Transferencias  de  capita l 27.000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0%

8. Activos  financieros 11.909,59 7.200,00 0,00 7.200,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 7.200,00 60%

9. Pasivos  financieros 3.061.455,58 1.367.759,86 69.148,47 1.436.908,33 251.159,67 131.412,93 94.929,11 477.501,71 554.901,81 2.469.311,85 81%

Pagos no presupuestarios 0,00 1.534.887,44 0,00 1.534.887,44 2.000.000,00 0,00 0,00 2.000.000,00 0,00 3.534.887,44 0%

Pagos realizados pendientes de aplicación definitiva 0,00 1.145.945,25 0,00 1.145.945,25 ‐184.989,90 0,00 0,00 ‐184.989,90 0,00 960.955,35 0%

Fondos líquidos al final del periodo 1.051.291,86 1.914.844,41 2.130.004,54 1.464.294,63 1.464.294,63 334.038,65 ‐2.615.690,12

Total pagos 

estimados en 

2014

% de 

cobros/pagos 

sobre las 

previsiones 

definitivas

Concepto

Recaudacion/Pagos reales y estimados

Trimestre cerrado Recaudación/Pagos acumulada 

al final del trimestre vencido (2)

Previsiones Trimestre en curso

Previsión 

Recaud./Pagos 

RESTO ejercicio
Prevision Recaudación/Pagos en cada mes(3)

Previsiones 

definitivas 2014
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En resum, els criteris utilitzats per a la confecció del Calendari de Tresoreria a 30 de juny de 
2014 han sigut els següents: 
Ingressos: 
En els capítols 1, 2 i 3 d'ingressos s'ha previst el cobrament d'exercicis corrents i tancats en 
funció de les estimacions de tresoreria. Els percentatges de cobrament sobre les previsions 
pressupostàries definitives ser poden veure en el quadro resum anterior. 
En el capítol 4 s'han consignat mensualment l'import de les bestretes sobre la participació 
municipal en tributs de l'estat i en 260 milers d'euros d'altres transferències corrents 
reconegudes en l'exercici o d'exercicis anteriors. 
Quant al capítol V tan sols s'ha previst el cobrament de 104 milers d'euros durant els dos 
últims trimestres de l'exercici, és a dir, el 17% de les previsions definitives del pressupost per 
a 2014. 
Gastos 
Per a l'estimació dels pagaments dels capítols II i VI de gastos s'ha suposat el meritació 
constant de les crèdits definitius per a l'exercici 2014, estimant una quantitat pendent de 
pagament a tancament d'exercici igual a 60 dies, termini màxim de pagament segons la 
normativa d'aplicació, si bé s'ha de tindre en compte que habitualment es concentra un 
major import dels dits gastos concentrats a tancament d'exercici pel que segurament a 
tancament d'exercici existisca un major volum de factures pendents de pagament però 
també un major import en tresoreria. 
Quant a la previsió dels pagaments derivats del deute financer formalitzada per l'entitat, 
s'han pres les dades confeccionats per comptabilitat una vegada actualitzats amb la 
refinançament de part del deute financer formalitzada per l'entitat local i amb les 
modificacions realitzades sobre el préstec derivat del MPP instrumentat per mitjà del RDLey 
4/2012 que suposen l'ampliació del període de carència en un any i la baixada del tipus 
d'interés aplicat. Apuntar que per a aconseguir la xifra de pagaments a realitzar en 2014 per 
les cancel·lacions de préstecs a més del capítol 9 arreplegat en el quadro anterior s'han de 
tindre en compte els imports registrats en la major part de l'import que es presenta en 
Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva. 

 

Conclusió estimacions Tresoreria 

Les estimacions realitzades en el capítol 5 ascendixen a 104 milers d'euros. No obstant això, 
en l'expedient en tramitació per a la concessió de places d'aparcament l'import previst 
ascendix a 263 milers d'euros. El tècnic de patrimoni informa que el dit expedient està en 
tràmit de remissió al BOP, i que de conformitat amb les instruccions de la regidoria, la dita 
remissió es realitzarà al setembre.  

Així mateix s'estima que en l'inici de l'exercici 2015 es produirà un dèficit de 2.615.690,12€ 
en la tresoreria municipal, per la qual cosa haurà de proposar-se mesures raonades per a 
pal·liar el dit dèficit. 
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SEXT. Conclusió de l'Informe d'Avaluació:  

Amb les dades d'execució pressupostària existents a 30 de juny de 2014, i amb les 
estimacions i càlculs realitzats  basant-se en els mateixos,  l'Ajuntament de Mislata: 

Complix amb l'objectiu d'estabilitat pressupostària, estimant-se una capacitat de 
finançament al tancament de l'exercici de 1.051.578,82€. 

Entitat 
Ingrés 

no 
financer 

Gasto 
no financer

Ajustos 
pròpia 
Entitat 

Ajustos per 
operacions 

internes 

Capac./Nec. 
Financ. Entitat 

17-46-169-AA-000 Mislata 27.241.342,48 25.516.144,23 -673.619,43 0,00 1.051.578,82

 

Complix amb l'objectiu de regla de gasto, estimant-se una diferència entre el límit de 
la regla de gasto i el gasto computable al tancament de l'exercici de 891.845,57€. 

Gasto 
computable 
Liquid.2013 

Taxa de 
referència 

Augments/ 
disminucions 

(art. 12.4) 
Pto. Act.2014 

Límit de la Regla 
Gasto 

Gasto 
computable 

Liquidació 2014 

21.390.828,78 21.711.691,21 -446.343,69 21.265.347,52 20.373.501,95 

 
Diferència entre el "Límit de la Regla del Gasto" i el "Gasto computable 

Pto.2013" (4)-(5) 891.845,57 

 

Igualment, el model dissenyat per la Subdirecció General de Relacions Financeres amb les 
Entitats Locals per a la remissió d'informació per part de l'Interventor municipal del 2n 
Trimestre de 2014 establix que ha de donar-se compte al Ple de l'Informe d'Intervenció 
d'avaluació de compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària i regla de gasto. 

 
SÈPTIM. Sobre la informació a remetre al Ple semestralment: 

Segons allò que s'ha assenyalat en l'art. 207 del TRLHL, la Intervenció municipal elaborarà la 
informació de l'execució dels pressupostos i del moviment i la situació de la tresoreria, que 
ha de remetre al Ple de la Corporació, per conducte de la Presidència, en els terminis i amb la 
periodicitat que el Ple haja establit. 

 
La regla 106 del model normal de la instrucció de comptabilitat per a l'administració local 
regula les dades que ha de contindre la informació sobre l'execució de pressupostos i 
moviment i situació de la tresoreria. 

 
Així mateix, d'acord amb la Regla 107 del model normal de la instrucció de comptabilitat per 
a l'administració local, la Intervenció o òrgan de l'entitat local que tinga atribuïda la funció 
de comptabilitat elaborarà l'Avanç de la Liquidació del pressupost corrent, que es referix 
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l'article 18.b) del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, que desenrotlla el Capítol I del Títol VI 
de la Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes locals, que haurà d'unir-se al pressupost de 
l'entitat local. El contingut d'este avanç es regula en la Regla 108, i constarà de dos parts:  
−Primera part: Liquidació del pressupost referida, almenys, a sis mesos de l'exercici.  
−Segona part: Estimació de la Liquidació del pressupost referida a 31 de desembre.  
 
De conformitat amb el que establix la Base 46a de les d'Execució del Pressupost per a 2014, 
s'adjunta per a la seua rendició la informació a presentar semestralment al Ple sobre 
l'execució del Pressupost, a data 30 de juny de 2014, i que consta dels documents següents: 
- Estat d'Execució de crèdits del Pressupost de Gastos, Exercici Corrent. 
- Estat d'Execució del Pressupost d'Ingressos, Pressupost corrent. 
- Arqueig diari de situació de fons.” 
 

3. APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE 2013 
 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i Especial de 
Comptes, favorable a l'aprovació del Compte general de 2013. 

Pren la paraula el portaveu del grup mixt-EUPV, Sr. García de la Mota i diu que vol començar 
on acabe la portaveu del grup socialista quan es va debatre el compte general del 2012, en 
què agraïa el vot favorable d'EUPV i preguntava quina capacitat s'ha tingut perquè, 
disminuint la liquiditat, es pague als proveïdors. Ara, diu, és ell qui pregunta com s'ha pagat 
als creditors, que l'import ascendix el crèdit ajornat i a quina quantitat ascendixen els 
interessos pel dit ajornament. 

Afirma que es tracta d'un tema complex perquè s'està tractant del compte general, que és 
un instrument que té la Corporació per a retre comptes, així com un mecanisme que posa de 
manifest la gestió realitzada i permet controlar l'ús i destinació dels fons públics, per la qual 
cosa és un dels principals mecanismes de control a l'equip de govern. 

Dit açò, considera que el primer seria saber què opina la persona responsable d'esta 
fiscalització, és a dir, la Sra. interventora, però no ha assistit a esta sessió encara que sí es 
compta amb l'informe d'Intervenció que diu algunes coses que considera convenient que se 
sàpien, per exemple, que no s'ha aprovat l'inventari de béns d'este Ajuntament des de l'any 
1999, la qual cosa produïx un valor irreal de l'immobilitzat en la comptabilitat i, per tant, no 
es poden fer definitius els treballs d'amortització del compte general. Afig que en este 
informe es parla també del patrimoni de sòl públic i, igualment, es diu que no es pot 
concretar el valor del dit sòl perquè els treballs tampoc estan acabats. Tot açò, diu, li crida 
l'atenció perquè en reiterats informes les previsions que han de fer-se per a les insolvències 
tampoc són reals, quan falten dades concretes. 
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Continua dient que, en primer lloc, hi ha una bona notícia, perquè es diu que el balanç s'ha 
regularitzat i s'han corregit tots els errors, per tant, es partix de dades reals; les conciliacions 
d'arqueig  estan automatitzades i el control mecànic està justificat. 

Afirma que s'està parlant dels comptes d'una entitat que compta amb dos-cents quaranta-
tres funcionaris i tres laborals, que està gestionant un pressupost de 32.200.000€, dels que el 
53,7% corresponen a ingressos propis i quasi el 34% corresponen a ingressos per 
subvencions. 

Assenyala que en la gestió indirecta dels servicis, per exemple el d'aigües potables, en la 
Memòria que se'ls ha entregat no se'ls diu en quina situació està la partida econòmica 
d'inversions, i el mateix ocorre amb el servici de clavegueram, perquè en la Memòria no es fa 
referència a les dades econòmiques ni a les inversions que l'empresa havia de fer en esta 
ciutat. 

Respecte del bar de la Canaleta, diu que porta dos anys de retard i que són ingressos que 
s'estan perdent per este Ajuntament, perquè no s'ha concretat la gestió.  

Prosseguix dient que en  l'execució pressupostària dels ingressos s'ha passat en un any d'un 
valor del 80% al 105%, és a dir s'ha sobrepassat el màxim, i açò es pot considerar bo o roín. 

En l'anàlisi d'impostos directes, diu que l'any 2012 van pujar un 1%, i en el 2013, després de 
la reforma fiscal i de la pujada de les taxes de l'equip de govern, s'ha aconseguit el 12%, pel 
que No és genys estrany que la pressió fiscal per habitant haja crescut també. Afig que la 
població està suportant  eixe increment realitzat tant pel govern central com pel municipal. 
La pressió fiscal per habitant ha crescut en 21,12€. Per tant, diu, els números demostren que 
no són certes les proclames realitzades en els Mitjans de comunicació sobre que estan 
abaixant els impostos. 

Continua dient que els impostos indirectes també han apujat un 35%. Quant a les taxes, 
afirma que s'han deixat de recaptar 450.000€, el que és una mostra de com està afectant la 
crisi econòmica a la butxaca dels ciutadans, que estan utilitzant menys servicis, pagant 
menys taxes i, per tant, disminuïxen els ingressos. Açò, diu, és quelcom sobre el que ha de 
recapacitar l'equip de govern i buscar fórmules alternatives a fi de mantindre la recaptació. 

Quant a les transferències corrents, és a dir, els ingressos que procedixen de l'Estat o d'altres 
administracions, només han crescut un 4%. En este sentit, assenyala, el seu grup està d'acord 
amb l'equip de govern en què han de continuar reivindicant més autonomia i un major 
finançament per als ajuntaments. 

Sobre els ingressos patrimonials com a interessos bancaris, concessions administratives i 
pàrquing, diu que han descendit un 37%. Afig que s'han amortitzat prou els préstecs 
sol·licitats i s'ha millorat en l'apartat de cobraments. 

Assenyala que Esquerra Unida opina que eixe superàvit de què tant han parlat en els mitjans 
s'ha aconseguit augmentant els impostos, la qual cosa, per un costat destruïx riquesa i, d'un 
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altre, té data de caducitat, i com més riquesa es destruïsca menys impostos podran recaptar-
se. 

Per això, diu, l'economia del superàvit ha de dirigir-se a altres fins. Afig que reduir el deute 
públic i el gasto d'interessos del deute permetrà baixades addicionals d'impostos en el futur, 
així com reactivarà el cercle econòmic. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Brochud, i diu que la qüestió que es 
debat és predominantment tècnica, aspecte este en què no entrarà el seu grup, però sí ho 
farà en els índexs de valoració política que, entenen, són molt clars. En este sentit, afirma que 
es venen titulars en premsa sobre que es té superàvit i tot va de meravella, quan, afirma, hi 
ha algunes dades que els veïns han de conéixer i que espanten. El primer d'ells, diu, és 
l'endeutament per habitant que, respecte al compte general de 2012, s'ha incrementat en 
35,69€  passant-se de 653€ a 688€. Afig que han comparat eixe deute que es té per habitant 
amb la capacitat d'invertir i millorar, la qual cosa ha originat una dada encara més 
sorprenent, perquè s'ha passat de 73,63€ que s'invertien l'any passat a 18,24€ per cada 
habitant, és a dir, 55€ menys, i açò, diu, es correspon amb el que cada veí troba en el carrer. 

Explica que la Llei obliga a l'Ajuntament a presentar este compte abans de l'1 d'octubre, i 
davant d'ella el grup popular només pot, d'una banda, felicitar a l'equip tècnic i d'un altre, 
destacar que la fotografia econòmica d'este Ajuntament no és bona i no correspon al que 
se'ls ha comptat fins al moment. 

En este sentit, diu que si es valoren les dades sorprén saber que, per exemple, l'any 2010 la 
inversió per habitant era de 170€, pel que en estos moments s'està parlant d'una disminució 
del 90% respecte a fa tan sols tres exercicis, i es pregunta  on s'invertix els diners dels 
impostos, atés que l'IBI o l'impost sobre vehicles són més cars que en el 2010, i si s'està 
aconseguint superàvit econòmic a base de la pujada d'impostos, perquè els veïns estan cada 
vegada més convençuts de que han de pagar més a canvi de menys. Açò, diu, és una realitat 
que es troba en el carrer: en la neteja, en la falta de llum, en els problemes de seguretat 
ciutadana i en retalls en servicis socials. 

Finalitza dient que este és el tercer any de legislatura del grup socialista, per la qual cosa ja 
tenen una història política, I de la mateixa manera, diu, que el  President Rajoy es va 
comprometre a crear ocupació i no li valdria que tirara la mirada arrere parlant dels sis 
milions de desempleats que va deixar el Sr. Zapatero, l'Ajuntament de Mislata tampoc pot 
regir-se per algú que tres anys després intenta continuar convencent de que es ve d'un 
passat molt fosc. Per això, demana a l'equip de govern que deixe de mirar arrere, abaixen els 
impostos i invertisquen un poc més. 

Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora i explica que la liquidació 
del pressupost de 2013 ja avançava les dades més rellevants que hui es porten a Ple, perquè 
s'està parlant d'un Compte general, que inclou la liquidació del pressupost, amb totes les 
seues partides, i també consta d'altres dades econòmiques, pèrdues i guanys, Memòria, 
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balanços de l'empresa pública, l'auditoria de l'empresa pública, i determinats índexs, per la 
qual cosa, d'alguna manera, el Compte general està obligada a reflectir la imatge fidel i real 
dels comptes d'un exercici, en este cas, la imatge fidel a 31 de desembre, dels comptes de 
2013 d'este Ajuntament. 

Prosseguix dient que és evident en què s'ha fet insistència i quin ha sigut el resum de 2013, 
sobretot en l'àrea social, i quan es va aprovar el pressupost de 2014 es va veure que en el 
mateix estes partides d'acció social es veien encara més incrementades, entre un 17 o 18%. 

Continua dient que no es poden deixar de costat els requisits que contínuament s'estan 
exigint per part del Ministeri, perquè en a penes tres mesos canviarà novament tota 
l'estructura pressupostària, i això sense cap tipus d'ajuda ni en formació ni en mitjans. 

Afirma que són conscients del temps que els ha tocat viure i governar i, des del primer 
moment, ho han fet amb total responsabilitat. Afig que no es pot deixar de costat la reforma 
local que es debatrà posteriorment, com tampoc es poden deixar de costat moltes de les 
crítiques que s'han fet ací, com el deute que manté amb este Ajuntament la Generalitat, que 
aconseguix el milió set-cents mil euros i que, probablement, si ja ho haguera pagat 
s'aconseguiria que el període mitjà de pagament a proveïdors fora molt inferior. 

D'altra banda, diu, l'Administració Local està havent d'assumir competències que no són 
pròpies, però si es vol, per exemple, que el curs escolar s'inicie de forma digna és necessari 
fer eixe tipus d'inversions. 

Respecte d'allò que s'ha manifestat anteriorment sobre el deute per habitant, diu que li 
agradaria que el portaveu del grup popular valorara la diferència que hi ha entre deute per 
habitant i nivell d'endeutament, perquè el que afecta els comptes públics d'este Ajuntament 
i, posteriorment, als ciutadans, és el nivell d'endeutament. 

Diu al Sr. López Bronchud que, com ja sap, el deute per habitant es calcula en funció del 
nombre d'habitants, però el lloable és agafar el nivell d'endeutament, és a dir, quant deu 
l'Ajuntament (no sols a entitats financeres) i dividir-ho entre el nombre d'habitants. Afig que 
el nivell d'endeutament ha baixat. 

Prosseguix dient que la capacitat d'inversió per habitant entre 2009 i 2010 era molt superior 
a l'actual perquè en eixos anys es van realitzar els famosos aparcaments, però directament 
proporcional al nivell d'inversió per ciutadà és el nivell d'endeutament per ciutadà. 

Per tot això, diu, les xifres econòmiques cal explicar-les, i considera que els ciutadans no 
necessiten que es facen grans inversions, ja que són conscients que no es poden fer amb un 
pressupost que és el que és. Afig que és necessari saber d'on es ve, on s'està i a on se'n va, i 
tot això, amb els peus en el sòl, perquè no es pot gastar més del que es té. 

Quant a la pressió fiscal, diu que és necessari analitzar els impostos i taxes, veure quins són 
els que més afecten els ciutadans, i les exempcions per a col·lectius desfavorits. Afirma que, 
en relació a l'IBI, el tipus és l'única cosa que pot tocar l'Ajuntament, així com sol·licitar, cosa 
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que ja ha fet l'Alcalde, una revisió cadastral a la baixa. Afig que exercici rere exercici el tipus 
s'ha anat reduint, però eixa revisió que es va sol·licitar l'any 2007 a l'alça va fer que molts 
rebuts s'incrementaren el cent per cent, i a més anava associada a una pujada decennal. En 
això, afig, l'Ajuntament no pot fer més que sol·licitar al cadastre una revisió a la baixa, ja que 
els preus no corresponen als del mercat. 

Explica a continuació que en el cas de les plusvàlues ha passat el mateix, ja que l'any 2012 
consideraven que eren altes perquè el valor cadastral era alt, i es va reduir un cinquanta per 
cent, mentres que en el pressupost d'este exercici de 2014 s'ha reduït un 27% addicional, la 
qual cosa sí que suposa una baixada d'impostos. 

Finalitza dient que es partix de 30 de juny de 2011 amb un deute, confirmada per l'empresa 
que va realitzar l'auditoria econòmica i financera, de trenta-nou milions cinc-cents mil euros, 
i un deute viu de vint-i-set milions nou-cents mil euros. D'altra banda, diu, cal afegir que el 
romanent de tresoreria d'este exercici de 2013 ha sigut positiu en més de quatre milions 
d'euros, cosa que a trenta de juny de 2011 tirava una previsió d'un romanent de tresoreria 
negatiu per 1.900.000€. 

En el segon torn de paraula, el Sr. García de la Mota diu que els números donats pel 
departament d'Intervenció no enganyen, i ell es limita només a donar-los un sentit. Afirma 
que l'endeutament per habitant ha crescut en els últims tres anys en un 37%, i és el més alt 
dels últims quinze anys. Quant a l'evolució del deute municipal, diu que l'any 2010 va créixer 
el 8,28% (1.600.000€), en el 2011 va créixer el 22,33% (4.800.000€),  l'any 2012, un 5,42% 
(1.500.000€), igual que l'any 2013. Per això, diu, s'està en un deute de vint-i-huit milions 
d'euros, és a dir, pràcticament igual al pressupost amb què es compte per a un any. A més, 
diu, el gasto per habitant, que és un indicador econòmic de com va l'economia, mostra com 
és el servici que es presta als ciutadans, i estes dades reflectixen que en el 2011 va abaixar un 
15,4%, va créixer lleugerament en el 2012, i va tornar a caure en el 2013 en un 18,3%, pel que 
en els últims tres anys ha caigut un 17,32%. 

Assenyala que, també segons els indicadors econòmics, els nivells de benestar són els pitjors 
de la història, i la inversió per habitant, que és un altre indicador que mostra l'esforç inversor 
de l'equip de govern, en els últims tres anys ha caigut en un 77,2%.  

Continua dient que és coneixedor de l'esforç que fa este equip de govern per ajustar 
l'economia, i de que el període mitjà de pagament a proveïdors ha baixat, i explica que 
podria votar favorablement els comptes de 2013, però es tracta d'una qüestió política. Afig 
que en algunes partides apareixen coses que considera ridícules, per exemple, que no es 
diga que, tenint el pitjor servici de bombers de la història, s'haja incrementat en un 
percentatge molt elevat el seu cost; i tampoc es diu que en matèria d'enllumenat el gasto 
haja crescut en un 93,4%, quan, al temps, s'afirma que s'han gastat 258.000€ en led, s'han 
posat 82.000€ per a consum elèctric, s'han apagat la mitat dels fanals, i no sap com és 
possible que el consum haja crescut en un 42%. Finalment, diu que hi ha coses que no estan 
clares i necessiten una explicació, com el fet de que distintes partides, com a emigració i 
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foment d'ocupació es reduïxen, mentres que altres, com en el tema de la dona, les xifres 
estan totalment maquillades. 

Finalitza anunciant que, encara que està d'acord amb la liquidació en el seu aspecte tècnic, 
enguany no votarà favorablement el Compte general. 

En el seu segon torn d'intervenció, el portaveu del grup popular diu que allò que s'ha 
manifestat pel portaveu d'EUPV no és tan diferent del que ell mateix ha manifestat.  

Responent a la portaveu del grup socialista, diu que ell no és un expert en economia, sinó un 
ciutadà que ix al carrer, que paga els seus impostos i que es troba amb una ciutat que cada 
vegada està més bruta, més abandonada i té pitjors servicis. 

Repetix que la inversió pública que es va fer per habitant en el 2010 era de 170,18€, i en el 
2013, 18,24€, el que suposa una caiguda de més de l'huitanta-nou per cent, mentres que el 
deute per habitant ha passat de 502,08€ l'any 2010 a 687,77€, el que suposa un increment 
del 36,98%. Estes dades, diu, estan arreplegades en el Compte general. 

Prosseguix dient que s'assistix a un retrocés històric de la inversió pública en esta ciutat, i són 
conscients que es viu una època molt complicada, per la qual cosa ningú li llevarà a la 
portaveu del grup socialista el mèrit de portar les regnes econòmiques en la pitjor època 
que ha passat el país, però, tampoc es pot enganyar contínuament quan el ciutadà està 
pagant cada vegada més i està rebent a canvi cada vegada menys. 

Respecte de la revisió del cadastre que, segons diu la portaveu del grup socialista, han 
sol·licitat, diu que també la va sol·licitar el Sr. Corredera l'any 2011 i, en tot cas, caldrà esperar 
a una resolució per a saber què ocorre. 

Afirma que, per exemple en les llicències d'obertura, les taxes que paguen els comerços sí 
que són responsabilitat de l'equip de govern, i ací un bar paga més per posar una terrassa al 
carrer que un restaurant a la plaça de la Mare de Déu de València o en el passeig turístic 
d'Altea, la qual cosa suposa una asfíxia al comerç local, que porta a què no es genere 
economia, riquesa ni llocs de treball. 

Assenyala que este Ajuntament sempre ha assumit competències que no li corresponien, 
però l'haver d'assumir altres responsabilitats sobrevingudes no els eximix d'haver de complir 
amb les que li són pròpies i que han abandonat, ja siga en seguretat, neteja o enllumenat, 
per no parlar de projectes acabats que estan tancats. 

Finalitza dient que estaria encantat que els tres grups polítics anaren a la Generalitat a 
reclamar el que es deu a Mislata. Afig que el problema que tenen és que el grup socialista ha 
construït tot el seu govern en una mentira, i ara la gent comença a deixar de creure en ells, la 
qual cosa, políticament, és molt complicat. 

En el seu segon torn d'intervenció, la Sra. Martínez Mora diu al portaveu del grup popular 
que no es tracta de ser expert en economia, sinó de no utilitzar termes el significat del qual 
es desconeix. 
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Explica que l'endeutament per habitant només tracta del passiu exigible financer dividit 
entre el nombre d'habitants, concepte que, diu, el Sr. López Bronchud no entén i, per tant, 
interpreta erròniament.  

Quant a la seguretat ciutadana, diu que Mislata és un dels municipis més segurs d'Espanya, 
per la qual cosa invita el portaveu del grup popular perquè consulte els índexs que 
proporciona el Ministeri de l'Interior i la Subdelegació del Govern. 

En relació amb el deute per habitant, diu que el grup popular va deixar un endeutament, tal 
com figura en l'auditoria econòmica i financera, de 39.500.000€; van deixar un préstec a 
disposar, que no formava part del deute viu perquè estava sense disposar, de cinc milions 
d'euros per a pagar a LUBASA;  i una sèrie de factures en els calaixos, de quasi un milió huit-
cents mil euros. 

Repetix que a 31 de desembre de 2013 el deute viu ascendix a 27.700.000€, tal com reflectix 
el Compte general. Un altre atés que s'especifica és com van els comptes de l'Ajuntament, a 
través del romanent de Tresoreria, que ha sigut positiu en més de quatre milions d'euros, la 
qual cosa vol dir que quelcom s'està fent bé, no sols pel departament tècnic, sinó també 
gestionant. 

Altres de les coses que s'han dit, prosseguix, és que el gasto per habitant ha disminuït, la 
qual cosa és lògic tenint en compte que l'últim pressupost que va aprovar el grup popular va 
ser de trenta-sis milions d'euros, i el pressupost de 2014 és de vint-i-cinc milions. 

Afirma que el portaveu del grup popular ha sigut demagògic en la seua intervenció, més 
quan no controla els termes i fa interpretacions equivocades que enganyen al ciutadà, tal 
com va demostrar l'auditoria econòmica i la de contractació. 

Finalitza dient que s'ha hagut d'invertir la tendència dels comptes d'este Ajuntament, així 
com la forma de governar, gestionar i evitar gastos superflus, perquè s'està parlant de deu 
milions d'euros menys en a penes quatre anys i, per això, diu que podria preguntar en 
Intervenció si els comptes públics van un poc millor que quan governava el grup popular, 
així com si el nivell d'endeutament ha baixat, perquè, diu, l'any 2010 el grup popular tenia un 
nivell d'endeutament del 126%, quan la llei marca com a màxim el 110%. En este sentit 
assenyala que a 31 de desembre de 2013 el nivell d'endeutament era del 103%. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per onze vots a favor (grup socialista) i deu vots en 
contra (grup popular i grup mixt-EUPV), va acordar aprovar el Compte general de 2013. 

4. APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA D'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE MISLATA AL 
SISTEMA D'ADQUISICIÓ CENTRALITZADA DE LA DIPUTACIÓ PROVINCIAL DE 
VALÈNCIA. 
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Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar 
Social favorable a l'aprovació de la pròrroga d'adhesió de l'Ajuntament de Mislata al sistema 
d'adquisició centralitzada de la Diputació Provincial de València. 

Pren la paraula el portaveu del grup mixt-EUPV, Sr. García de la Mota, i diu que es tracta de 
renovar un contracte que es té amb la Diputació, quelcom que va inventar el Partit Popular i 
s'anomena Central de Compres, la qual cosa consistix a centralitzar les compres a través del 
dit organisme. Afig que li resulta sorprenent que en l'expedient no es trobe res sobre el 
balanç que ha de realitzar-se després de la finalització del conveni, en què es diga com han 
anat les compres, quants diners s'ha estalviat o quina productivitat s'ha tret del dit conveni, 
però, diu, els tècnics de l'Ajuntament no pareix que hagen fet cap informe perquè, segons 
pareix, tampoc l'equip de govern se l'ha encarregat. 

Per això, diu, es va a prorrogar un conveni a cegues, perquè no té una Memòria que li 
indique com ha evolucionat este contracte amb la Diputació, quantes compres s'han fet i 
com li ha beneficiat el ciutadà de Mislata. Recorda que ja va votar en contra d'este conveni 
perquè es tracta de quelcom que va en contra ideològicament del que planteja l'esquerra, 
que el que desitjava és que fóra l'economia local la que desenrotllara riquesa en el comerç 
local, per la qual cosa si se centralitzen les compres en les grans superfícies i en la Diputació, 
que pareix que pot contractar amb totes les empreses mundials, caldria preguntar-se què 
passaria amb el comerç local. Assenyala que és cert que este conveni no obliga a comprar a 
la Diputació, però considera que no aporta res i que no hi ha cap informe sobre les bondats 
del mateix. 

Afig el Sr. García de la Mota que este conveni sembra més dubtes sobre el problema que hi 
ha actualment en relació amb la classe política, perquè com més diners controla i centralitza 
l'administració, més facilitat existix a fer un mal ús dels mateixos, i en la ment de tots estan 
les grans inversions que es fan per mitjà de les administracions públiques. Considera que 
serà més fàcil controlar el gasto quan més prop estiga del ciutadà, perquè l'Ajuntament no 
podrà controlar com fa els seus comptes la Diputació i és molt difícil controlar com funciona 
la Central de Compres. 

Finalitza dient que l'Ajuntament no té cap necessitat de firmar un conveni que no aportarà 
res ni a la ciutat, ni al seu comerç, ni als seus treballadors, per la qual cosa votarà en contra. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud, i diu que quan es va 
aprovar este acord amb la Diputació, el grup popular va entendre que beneficiava a 
l'Ajuntament, ja que es poden generar recursos amb un cost inferior, i entenen que el fet 
que l'equip de govern porte a Ple la pròrroga significa que continua confiant que l'adhesió al 
sistema d'adquisició centralitzada de compres és beneficiosa per a l'Ajuntament, per la qual 
cosa el grup popular votarà a favor. 
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Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora i diu que el conveni no 
obliga ni compromet sinó que té un caràcter supletori, i el grup socialista considera que pot 
beneficiar o no però, al no obligar és un recurs amb què es compta, i els tècnics poden 
utilitzar per a fer les corresponents valoracions a l'hora de realitzar les compres, tot això 
sense obviar la Llei de Contractes de l'Estat i a través del tècnic de contractació. 

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota diu que no es tracta d'un tema 
menor, sinó ideològic, i com recordarà el Sr. Corredera, amb data 11 de febrer de 2009, quan 
va aparéixer la proposta de conveni, va demanar per registre d'entrada que es fera una 
comissió especial per a parlar d'este tema, invitant també els actors principals de l'economia 
local. Es va fer un pla d'acció comercial que, al seu dia, li va paréixer un primer pas per a 
reactivar l'economia local, però es va quedar mort a pesar d'haver costat diners. 

Afirma que la riquesa que es genera a nivell local pot ser superior als descomptes de la 
central de compres. 

Prosseguix dient que es va encabotar que es constituïra el Consell Econòmic i Social perquè 
els ciutadans participaren en les decisions de la seua ciutat i, després de molta lluita i d'haver 
sigut aprovat en Ple per unanimitat, el grup socialista va tornar a ficar-lo al congelador. 

Finalitza dient que açò és un pegat i que cal tindre voluntat per a moure l'economia local; 
per això, considera que cal assentar tots els protagonistes de la mateixa i plantejar-los que 
açò és el que oferix la Diputació per a estudiar si és o no beneficiós, o quines coses són 
interessants, és a dir, comptar amb aquells a què les compres externes poden perjudicar, 
perquè cada dia es tanquen més negocis i obrir un nou costa molt. És precís, diu, obrir un 
debat seriós sobre este tema, cosa que, fins ara, cap dels dos grans grups ha volgut. 

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. López Bronchud diu que el grup popular sí que va 
voler tindre eixe debat, i va votar a favor del Consell Econòmic i Social de Mislata, però, en 
tot cas, estaria enfadat si fóra el portaveu d'EUPV, perquè la portaveu del grup socialista no li 
respon al que planteja. 

Repetix que el grup popular està a favor en este punt però, al temps, compartixen la defensa 
del comerç i de l'empresa local, i considera que ambdós coses són compatibles. 

Recorda que en el seu moment el seu grup va aprovar l'adhesió a este conveni amb la 
Diputació, i tornen a fer-ho perquè entenen que produïx beneficis per al municipi. 

Prosseguix dient que l'any 2009 el grup socialista deia que no tenia excessives esperances en 
què açò funcionara bé, perquè ja s'havia comprovat altres vegades que estes 
centralitzacions podien provocar preus abusius en alguns casos, però atés que actualment 
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no s'adquirix cap compromís, votarien a favor en espera d'una millor informació. Assenyala 
que estes paraules s'arrepleguen en l'acta de 26 de març de 2009, i amb elles es posava en 
dubte el que hui porten a pròrroga. Per això, diu, mentres alguns mantenen la mateixa línia 
en el seu discurs, altres canvien segons l'interés del moment, i açò sí que és demagògia. 

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que en l'anterior intervenció s'ha fet menció a 
l'acta d'un passat Ple, i repetix que és cert que este conveni no compromet, però això no vol 
dir que la central de compres funcions sempre, perquè moltes vegades el preu pot ser 
abusiu. 

Per això, diu, la primera cosa que cal tindre en compte és Mislata i quan no es puga, perquè 
es tracte de grans compres o per falta de temps, optar per anar-se'n fora, però sempre en 
funció de la Llei de Contractes. 

Per això, diu, el que el grup socialista manté correspon al que va mantindre en aquell Ple de 
2009, quan es va debatre este mateix conveni, i va dir que no sempre era ideal, però que es 
tracta només d'una ferramenta de què es pot fer ús o no, i és un instrument que es puga 
valorar en qualsevol compra que s'haja de realitzar. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per vint vots a favor (grup socialista i grup popular) i 
un vot en contra (grup mixt-EUPV), va adoptar l'acord següent: 

Vist l'expedient relatiu a la Pròrroga del conveni d'adhesió al sistema d'adquisició 
centralitzada de la Diputació Provincial de València, Central de Compres. 

Considerant que l'adhesió al conveni és convenient per als interessos municipals, al 
permetre la simplificació del procediment administratiu municipal, i per l'estalvi que suposa 
l'economia d'escala.  

Vist l'informe de Secretaria, de data 4 de setembre de 2014. 

S'acorda: 

Primer: Aprovar la pròrroga de l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata al sistema d'adquisició 
centralitzada de la Diputació de València, Central de Compres, conforme al conveni firmat en 
data 3 de desembre de 2009. 

Segon: Traslladar el present acord a la Diputació Provincial de València. 

5. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE CONDICIONAMENT DE ZONES ESPORTIVES. 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 



22          
 

            
         SECRETARIA 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar 
Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup popular sobre condicionament de zones 
esportives. 

Pren la paraula el Sr. López Bronchud, portaveu del grup popular, i diu que esta moció 
proposa una sèrie de mesures que afecten el camp de futbol, bàsquet i frontó, 
acompanyades d'una sèrie de fotografies sobre l'estat actual de les instal·lacions  

A continuació, dóna lectura dels acords proposats per la dita moció. 

Pren la paraula el portaveu d'EUPV, Sr. García de la Mota i diu que és bo saber com 
evoluciona el gasto en les partides d'Esports, perquè està clar que hi ha una inversió de 
catorze mil euros, i també que en este apartat s'ha incrementat una partida de 291.000€, pel 
que caldrà veure quines obres s'han realitzat amb eixos diners, perquè imagina que des que 
es va presentar la moció fins al dia de hui, l'equip de govern prendria nota i repararia totes 
les deficiències que s'assenyalaven en ella. 

Destaca la importància de la valoració política que cal fer sobre el tema, i recorda que 
l'Ajuntament de Mislata va crear, a l'empara del que establixen els articles del ROM, el 
Consell Municipal d'Esports de Mislata, la finalitat del qual és canalitzar la participació dels 
ciutadans i les seues associacions en els assumptes d'esta matèria, per la qual cosa va 
demanar una certificació del Ple en què es va aprovar, així com de la constitució, però en 
l'expedient no consten les Memòries, és a dir, es compta amb un equip que està treballant 
en l'àrea d'Esports i que tenen l'obligació de fer anualment una Memòria de les activitats i, 
no obstant això, no es fan, i tampoc s'exigixen, la qual cosa sí que és responsabilitat de 
l'equip de govern. Afig que ell vol saber els diners que es gasta, i com, en les instal·lacions 
esportives i en la gestió de l'esport. 

Assenyala que, d'existir les mencionades memòries, segurament apareixerien totes les 
deficiències que el grup popular presenta en la seua moció i l'equip de govern hauria 
d'incloure en el pressupost de l'any que ve la quantitat necessària per a reparar-les. 

Anuncia que votarà a favor d'esta moció perquè desitja que les instal·lacions estiguen en 
bones condicions, encara que considera que este tema s'havia d'haver tractat en comissió. 

Afirma que no sols ha de parlar-se d'esta moció concreta i de les reparacions de les 
instal·lacions esportives, i assenyala que s'arrepleguen uns diners a través de taxes per l'ús 
d'instal·lacions esportives, encara que hi ha moltes exempcions de què es pot discrepar, i 
que en algun moment caldrà plantejar-se la constitució d'una Fundació Esportiva Municipal, 
amb l'objecte que els comptes estiguen clars, perquè participen tots aquells que han de fer-
ho i perquè no haja de portar-se a un Ple una moció com esta, perquè hi haurà un 
pressupost per a esports i tot això estarà previst en el mateix. 
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Prosseguix dient que és necessari buscar fórmules i mecanismes per a millorar el treball de 
tots i que això repercutisca en el benestar dels ciutadans, perquè durant molts anys en el 
govern, el grup popular no ha actuat respecte d'això, i el grup socialista, encara que siga jove 
en el govern municipal, ha tingut temps d'obrir un camí que encara no ha obert. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud i diu al portaveu d'EUPV 
que potser el grup popular no “fera els deures” en algunes qüestions, com en la constitució 
d'una Fundació, encara que va ser una de les intencions del seu company Fernando 
Hernández, però es va fer un esforç perquè les instal·lacions sempre estigueren en 
condicions. 

Afirma que la presentació d'esta moció no és per a anar contra ningú sinó per a ajudar, atés 
que a Mislata hi ha una gran pràctica esportiva, la qual cosa fa necessari unes mínimes 
condicions per a atendre estes persones. 

Assenyala que esta moció es va presentar el 2 de juny i s'està debatent el 25 de setembre, 
per la qual cosa si les comissions serviren per a presentar qüestions i es vera que tenen 
solució, segurament les comissions i, especialment les de Cultura, tindrien més interés que 
lectura i aprovació de l'acta anterior i precs i preguntes, que és el que habitualment es tracta 
en la comissió. Continua dient que no es porten temes de debat a les comissions, i els que es 
porten passen enrotllats per la majoria absoluta, per la qual cosa, al final, al grup popular 
només li queda presentar mocions perquè es debaten pel Ple de l'Ajuntament, comunicar en 
premsa el que entén que ha de comunicar, i utilitzar el contacte directe amb clubs i 
associacions per a transmetre'ls el que consideren oportú i escoltar les seues propostes. 

Afirma que esta moció suposa un treball de carrer, és a dir, una càmera de fotos i un repàs a 
les queixes que els han traslladat els veïns i clubs esportius del municipi. Explica que no es 
tracta d'una petició que supose un gasto extraordinari, ja que no s'està demanant que es 
reformule tota la zona esportiva, sinó coses com que es reparen xarxes, pals, etc. 

Prosseguix dient que si en este moment el grup socialista li contesta que ja està solucionat 
tot el que demanaven amb esta moció el 2 de juny, això suposaria que s'hauria aprovat 
abans de ser debatuda pel Ple de l'Ajuntament. 

Finalitza dient que, si se seguix amb una moció per Ple, es podrà continuar fent treball des 
de l'oposició, però passaran els mesos i no hi hi haurà debat plenari, i considera que açò és 
trist, perquè en els discursos es fa constant apologia de la transparència democràtica i, no 
obstant això, no es donen les vies per a poder participar als grups, ni tan sols des de 
l'oposició, en la gestió del municipi. 
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Per part del grup socialista, pren la paraula el regidor Sr. Boscá Palomar, i diu que es porta a 
Ple una moció per a l'adequació de la zona esportiva de Mislata, en concret la zona de la 
Canaleta, que és una de les més importants d'este municipi. Afig que el grup socialista està 
d'acord en la necessitat de millorar les instal·lacions, però això és l'única cosa en el que 
estaran d'acord. 

Afirma que per a fer tot tipus de millores és fonamental tindre pressupost, i tots saben la 
situació econòmica que travessa este Ajuntament i la situació que es van trobar quan este 
equip va entrar a governar. 

Considera necessari fer memòria de com es van trobar les instal·lacions quan van començar 
a governar i, diu, entre altres casos, ací hi ha una pista de “skate” que va comprar el govern 
del grup popular, que va estar tres o quatre mesos en un magatzem, perquè no sabien on 
posar-la i, als pocs mesos, es va tancar i així va estar durant més d'un any, amb un 
manteniment nul. 

Quant als camps de futbol, diu que el grup socialista va entrar a governar al juny, i pregunta 
si l'anterior equip de govern s'havia preocupat de quelcom com les llums, en la qual cosa va 
caldre fer una inversió de deu mil euros, perquè no es va realitzar un manteniment previ. 

Prosseguix dient que també es pot parlar del Pavelló de La Canaleta, respecte del qual, el 
tècnic li ha comentat que des de feia sis o set anys no s'havia fet res de manteniment. 

Afirma que qualsevol instal·lació es deteriora amb l'ús i el pas del temps, per això des de 
l'Ajuntament es realitzen xicotetes reparacions durant tot l'any, per la qual cosa, no és cert el 
que diu el portaveu del grup popular. Així, només en l'últim any s'han dut a terme més de 
cent cinquanta actuacions per les brigades municipals, sense comptar les que fa l'empresa 
encarregada de les instal·lacions. Destaca, entre altres, les de reparació de pals de les xarxes 
del camp de futbol, de 18 de gener de 2013; reparar pals xarxes futbol, de 28 de gener de 
3013; soldar porteries del camp de futbol, de 4 de març de 2013; reparar goteres de vestuaris 
del complex de La Canaleta, de 22 de març de 2013. Afig que, més avant, en el present any, 
altres com reparar pals de xarxes del fons del camp de futbol, de 21 de gener de 2014; 
reparar goteres i reposar taulellets en el vestuari número 9 del camp de futbol, de 24 de 
març de 2014, etc. 

Per tot això, diu, no es pot afirmar que no es faça manteniment, i li pareix encara més 
demagògic que el grup popular mantinga que les instal·lacions estan en mal estat posat que 
algunes de les zones que presenten en la moció se les va trobar molt pitjor el grup socialista 
quan va arribar al govern. 
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Manifesta que en política no tot val, i el grup popular hauria de reconéixer tot el que no va 
ser capaç de fer el seu govern i reconéixer els errors que van cometre, i no demanar coses 
ara que abans ni li preocupaven. 

Continua dient que l'equip de govern del grup socialista, amb el seu alcalde al cap, té la 
intenció d'anar millorant totes les instal·lacions esportives, com ho proven les millores 
realitzades en els pavellons d'El Quint i de La Canaleta. Així, en el primer d'ells, el canvi de la 
boca d'incendis, que prèviament estava situada davall d'una canastra; forrar totes les bigues 
per a evitar riscos als esportistes; o arreglar i pintar totes les portes. I igualment en el del 
Quint, on s'han arreglat les humitats existents de molts anys, s'han arreglat els vestuaris i s'ha 
escomés una xicoteta actuació en la teulada, arreglant algunes goteres. Afig que fa falta molt 
més, però amb el pressupost que es té es van fent coses. 

Finalment, diu, la previsió que es té per a dies pròxims afecta els frontons, on hauran pogut 
comprovar que ja s'ha començat a actuar, canviant l'arbratge, instal·lant bancs i arreglant 
papereres i, en els pròxims dies, s'arreglaran les tanques de frontons, pistes d'handbol i 
pistes de tenis i, posteriorment, també s'intentarà arreglar el frontó número u, que està en 
mal estat, encara que cal tindre en compte que té trenta anys i tampoc es va reparar en el 
seu moment. Afig que també s'actuarà als camps de futbol. 

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota diu que el grup popular ha 
realitzat una denúncia a través d'una moció, i considera que el que hauria d'haver fet el 
regidor encarregat d'Esports és haver sol·licitat al tècnic que li quantificara estes mesures 
proposades per a comptar amb un pressupost; després, en funció de les previsions 
econòmiques en el pressupost municipal es poden decidir els temps marcats per a 
escometre estes reparacions. 

Prosseguix dient que entén que els responsables esportius parlen contínuament amb el 
responsable d'Esports, i pregunta si li han donat una relació de qüestions que creuen que 
s'han de reparar, o si els tècnics li han presentat una relació de com estan les instal·lacions 
esportives. Afig que la seua obligació, com a responsable d'Esports, és exigir que facen el seu 
treball els tècnics, i que anualment facen una Memòria d'allò que s'ha realitzat durant l'any. 

Diu al regidor delegat d'Esports, Sr Boscá Palomar, que per a ell no és prou veure els parts de 
treball, sinó que a l'hora d'elaborar el pressupost s'ha de comptar amb les dades de la 
valoració de la inversió que consideren necessària en les instal·lacions esportives. Considera 
que no és vàlid el debat de què ha fet cada grup, sinó plantejar-se què s'ha de fer ara, i creu 
que el primer és saber quant costa tot açò, veure amb la regidora Martínez Mora com s'està 
de diners i, finalment, quan es van a realitzar estes actuacions. Això, diu, creu que és el que 
s'hauria de dir en este Ple. 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 



26          
 

            
         SECRETARIA 

Finalitza dient que el debat que es dóna hui és una moció a què cal donar resposta, però 
encara no ha sentit la resposta per part de l'equip de govern. 

Pren la paraula el Sr. López Bronchu i diu que qualsevol dels regidors que estan presents en 
les comissions pot informar que en els últims mesos no es porta res a control o a informació. 
Afig que esta informació no hauria d'haver de demanar-se, sinó que el responsable pot 
generar-la. 

Prosseguix dient que la moció arreplega el que els responsables dels clubs esportius han 
plantejat, i les fotografies que inclou la moció mostren quin és l'estat del parc de La Canaleta. 

Quant a les pistes de “skate” diu que si existixen en este poble és perquè EUPV va presentar 
una moció perquè les hi haguera. Afig que es van comprar les homologades, es van instal·lar, 
es va fer una normativa i es va passar per la comissió de Cultura, com era preceptiu. Afig que 
es van obrir, encara que un any després van haver de tancar-se per les queixes rebudes en 
relació amb l'alta concentració de soroll, per botelles trencades i perquè no es podia fer un 
control sobre els que entraven i eixien. Tot això, continua, es va debatre amb els usuaris, i es 
va arribar a proposar-los fer un carnet perquè tot jove de Mislata tinguera accés a les pistes, 
però com no es va aconseguir reorganitzar este tema, les pistes no es van obrir. 

Prosseguix dient al Sr. Boscá Palomar, que no pot dir que s'hagen arreglat les goteres, 
perquè despús-ahir van tornar les filtracions al Parc de la Canaleta. 

Explica que la moció s'ha presentat amb la intenció de millorar el parc de La Canaleta en la 
zona esportiva, per la qual cosa, com ha manifestat anteriorment, si retardant la moció els ha 
favorit per a arreglar el que en ella se sol·licita, benvingut siga perquè beneficia els veïns de 
Mislata. 

Repetix que durant el govern del grup popular sí es van escometre obres, així, per exemple, 
NEMASA va pintar tot el pavelló de La Canaleta. 

Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i diu que, Ple rere Ple es van donant compte de 
determinades informacions que desconeixien, com que l'objecte social de NEMASA incloïa la 
pintura. 

Prosseguix preguntant al portaveu del grup popular si ha volgut insinuar que hi havia 
inseguretat en les pistes, i si no podien controlar que hi haguera botelles trencades en unes 
instal·lacions esportives. 

Prosseguix dient que a les comissions informatives es porta tot el que els tècnics 
diuen que cal portar, encara que també és cert que, atés que els membres de l'oposició 
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també poden intervindre en elles per a informar si s'ha trencada una tanca, per exemple, o 
anar directament al departament d'esports o urbanisme, atés que l'interés de tots és millorar 
Mislata. Afig que el Sr. Boscá forma part de l'equip de govern i no està alliberat, mentres que 
el Sr. López Bronchud no forma part del govern i sí que està alliberat. 

Afirma que caldrà parlar amb els responsables dels clubs esportius i dels equips de 
futbol i informar-los del que ha dit l'oposició, ja que no els han comentat res, o potser serà 
mentira. 

Assenyala que no poden donar suport a la moció perquè conté mentires, com que les 
pistes estan abandonades. Per exemple, diu, sobre la porta que el portaveu del grup popular 
ha afirmat que estava en mal estat, caldria preguntar-se si s'ha reparat alguna vegada, i 
afirma que sí, que s'ha fet en alguna ocasió. Afig que si el Sr. López Bronchud haguera 
consultat els decrets, hauria comprovat que en el mes d'agost ja s'havia realitzat eixa 
adjudicació. 

Quant a la construcció de vestidors, diu que es van fer amb el Pla Zapatero i es van 
gastar 680.000€ i, no obstant això, tots els clubs es queixen d'ells des del primer moment, 
perquè no complixen la normativa i hi ha un baix totalment abandonat, i si hagueren atés a 
les propostes dels clubs hagueren alçat cinquanta centímetres, i si haguera suposat un major 
cost en trenta o quaranta mil euros hagueren pogut agafar-los de la resta del Pla Zapatero. 

Prosseguix dient que el grup socialista, quan estava en l'oposició els va proposar 
crear sombratges allí i no ho van considerar oportú, encara que era una altra de les 
reclamacions dels clubs. 

Afirma que els pals s'han mantingut contínuament, i així, cada dos dies es fa una 
actuació en instal·lacions esportives, en concret, en la qual cosa es porta d'any, s'han realitzat 
dos-centes actuacions, algunes de gran importància. 

Finalitza dient que no aprovaran la moció perquè conté mentires, i perquè en molts 
casos ja s'han realitzat les accions que es proposen. Afig que enguany s'han incrementat un 
8% els pressupostos d'esports, i pot consultar el portaveu del grup popular tant el 
manteniment com les inversions, a més que tenen un període d'al·legacions en què es 
poden fer propostes, encara que per al grup popular només és important la nota de premsa 
que ha d'enviar en el dia.  

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per deu vots a favor (grup popular i grup 
mixt-EUPV) i onze vots en contra (grup socialista), va acordar rebutjar la moció següent: 
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El Complex Esportiu “La Canaleta” ha sigut des de la seua 
constitució i és en l'actualitat el cor esportiu de Mislata. Gaudix 
d'una situació privilegiada al costat del Parc de la Canaleta, el 
pulmó verd del nostre poble i prop del Parc de Capçalera de la 
veïna ciutat de València, a més de trobar-se en el vial verd i 
esportiu que acompanya al fluvial del Túria.  

El Complex Esportiu de “La Canaleta” compta, a més, amb una sèrie d'instal·lacions 
que ho fan destacar encara més com a zona poliesportiva i que són: 

 Piscina d'estiu. 
 Tres pistes de frontó. 
 Tres pistes de tenis. 
 Dos pistes de pàdel. 
 Una pista poliesportiva. 
 Una pista de bàsquet. 
 Una pista per a practicar skateboard. 
 Dos camps de futbol 11. 
 Dos camps de futbol 8. 
 Pista d'atletisme. 
 Vestidors. 

Per tot això, suposa una riquesa en el patrimoni i en l'oci dels mislaters, la falta 
d'adequació i manteniment del qual li està fent perillar el seu bon estat habitual. 
 

Conscients del deteriorament gradual i de la falta d'actuacions en els últims 
mesos en l'entorn, volem assenyalar una sèrie de millores que hauríem de tindre en 
compte a fi que l'espai esportiu no es perda ni ocasione riscos innecessaris als milers 
de veïns que d'ell fan ús cada any. 

 
Des del grup popular, i després d'una revisió succinta de les distintes zones, 

proposem un repàs senzill a les principals actuacions que són més urgents: 
 
 

FUTBOL 
 

Es pot assegurar que l'esport majoritari a Mislata és el futbol i tenim la gran sort de 
comptar amb tres escoles de futbol de renom: Mislata CF, Mislata UF i CF Robella Mislata. 
Centenars de xiquets i majors acudixen diàriament per les instal·lacions municipals per a 
practicar l'esport que més els agrada. 
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Amb anterioritat a l'any 2006 els quatre camps de futbol (dos de futbol 11 i dos del 
llavors futbol 7) eren de terra. L'estiu del dit any es va dur a terme una important obra per a 
adaptar els terrenys de joc a unes millors condicions que ja es començaven a instaurar en la 
majoria de camps de la contornada. Es va instal·lar l'últim model de gespa artificial, es van 
canviar les porteries i les xarxes laterals. Ja en el 2009 es van condicionar els vestuaris i es 
van reorganitzar les grades.  
 

Com qualsevol instal·lació que es troba a l'aire lliure, els efectes climatològics van 
deteriorant les instal·lacions. Per això és necessari un manteniment interessat i continuat per 
part dels responsables perquè tot es trobe en perfecte estat i no es produïsquen situacions 
que puguen posar en risc a qualsevol futbolista o acompanyant. 

 
Com es pot 

apreciar en estes 
fotos actuals, la 
situació en què es 
troben alguns 
elements posa en un 
risc màxim a 
qualsevol que per 
allí s'acoste. 
 

Com 
s'observa en les 
fotos exposades 
anteriorment un dels 
principals problemes 
que trobem en els 
camps de futbol és 
la falta de 
manteniment dels 
pals que aguanten 
les xarxes. (Les 
fotos arrepleguen 
alguns exemples, 
encara que cal 
assenyalar que són 
molts més els pals 
en males 

condicions). Tot aquell que per allí concorre és 
coneixedor que esta situació es produïx durant tota la temporada donada la deixadesa 
existent, però este problema cal solucionar-ho com més prompte millor per a seguretat de tots 
els xicotets i majors que allí es divertixen.  
 

Cal recordar que fa alguna temporada van caure diversos d'estos pals, a causa dels 
forts vents que es produïxen a l'hivern, sense haver de lamentar cap tipus de dany més enllà 
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del material. Per este motiu i atenent a situacions passades cal estar al corrent d'este tipus de 
situacions i solucionar les dites deficiències. 
 

No estaria de més que es canviara la porta que dóna accés a les pistes de pàdel, tenis, 
etc. a fi d'evitar que es produïsquen lesions o talls innecessaris a causa de l'estat en què es 
troba. 
 

BÀSQUET 
 

La pista de bàsquet que es troba dins del Complex Esportiu “La Canaleta” està 
pràcticament abandonada i per tant es troba en un estat lamentable. 
 

 
És intel·ligible que el fet de disposar del Pavelló 

del Quint suposa que esta pista no s'utilitze habitualment, 
però el que no és permissible és l'estat en què es troba. 
Totes les canastres haurien de comptar en les seues 
bases amb protectors encoixinats per a evitar 
qualsevol tipus de colp. Estos protectors s'usen en 
qualsevol tipus de canastres ja siga en pavellons, zones 
recreatives o inclús en col·legis i instituts. 
   

Si es vol mantindre esta pista de bàsquet en 
òptimes condicions, a més els protectors que són 
imprescindibles seria necessari que comptaren amb xarxes en els cércols i que es llevara el 
cércol metàl·lic que es troba al voltant de mitat de la pista i que pot provocar colps d'una certa 
importància al trobar-se tan pròxim al camp. 
 

FRONTÓ 
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Els frontons troben les seues principals deficiències  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
en l'estat del pis, de les parets i les tanques metàl·liques tal com s'observa en les 
següents fotografies. 
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L'estat del pis de les tres pistes de frontó amb les quals compta el Complex Esportiu 
“La Canaleta” és una clara representació de la decadència del mateix en els últims anys. 
Molts esportistes es queixen de la perillositat que per a ells comporta jugar en estes 
instal·lacions pel fet que és summament fàcil produir-se lesions com ara esquinços o torçades 
de turmells.  
 

La foto de la paret és del frontó més pròxim al Parc de la Canaleta i també el més antic 
dels tres. Com s'observa en la fotografia la paret es troba en molt mal estat i provoca que en 
algunes ocasions siga complicat realitzar un ús correcte i adequat de la pista. D'altra banda, 
en l'altra fotografia, es pot observar el deteriorat estat de la tanca metàl·lica de la pista número 
dos. Està oxidada i deformada, la qual cosa provoca ferides en el cas de fregar amb ella.  

 
Entenem que atendre a la nostra 

reivindicació sobre les instal·lacions esportives del 
Complex Esportiu “La Canaleta” no suposa una 
inversió elevada per a l'Ajuntament ja que 
l'arreglament dels diversos elements no comporta 
grans inversions a priori i es traduirà en un augment 
significatiu de la seguretat dels esportistes i a frenar 
el deteriorament a què se li ha sotmés en els últims 
anys.  

 
A més estem convençuts que millorant les 

instal·lacions respondrem millor a les ciutadanes i 
ciutadans que d'elles fan ús. 
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Per tot això proposem la següent 
 

 
PRESA D'ACORDS. 

 
 
Primer. Que l'Ajuntament Ple acorde traslladar a l'Oficina Tècnica de l'Ajuntament 

l'encàrrec de realitzar un projecte i escometre-ho per a arreglar els diferents elements del 
Complex Esportiu “La Canaleta”, quantificant econòmicament l'import a què ascendiria la 
mencionada actuació de millorament de l'entorn segons allò que s'ha assenyalat en esta 
moció. Igualment, acordem traslladar-los la comanda de redactar un informe més detallat de la 
situació actual de les zones esportives i que assenyalen aquelles actuacions més urgents que 
este Ajuntament deuria d'escometre.  
 

Segon. Que el Ple de l'Ajuntament acorde traslladar el contingut d'esta moció als 
Mitjans de comunicació institucionals (Ciutat de Mislata, Mislata Ràdio i Mislata TV, web 
municipal…) perquè fidelment es facen ressò d'ella. 
 

Tercer. Que el Ple de l'Ajuntament acorde traslladar el contingut d'esta proposta a la 
Coordinadora Veïnal de Mislata, així com a les diverses associacions i agrupacions veïnals de 
Mislata i als distints clubs esportius que utilitzen estes instal·lacions. 
 
 A les 21.50 hores, per la Presidència es disposa la realització d'un descans, reprenent-
se la sessió a les 22.10 hores.  

6. MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE SUPORT A L'ACCIÓ SINDICAL 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control  favorable a 
l'aprovació de la moció presentada pel grup socialista sobre suport a l'acció sindical. 

Pren la paraula el portaveu d'EUPV, Sr. García de la Mota, i anuncia que votarà a favor 
d'esta moció, perquè està totalment d'acord amb el seu plantejament i perquè s'estan 
perdent molts drets i és el moment de dir les coses com toquen. 

Prosseguix dient que el 31 de juliol es va arribar a un acord dels tres grups polítics per 
a aprovar una declaració institucional que respon a esta moció, perquè encara que no 
arreplegara tota l'exposició de motius, sí el seu esperit i la presa d'acords. En este sentit, diu 
que l'equip de govern fa ús, en alguns moments, d'una prepotència que sobra i li pareix que 
sí eixe dia el Ple ja va donar el seu suport a esta proposta l'equip de govern i el Sr. alcalde a 
l'hora de confeccionar l'orde del dia, haurien d'haver sigut un poc humils i reconéixer que 
s'havien equivocat i retirar la moció. 
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Finalitza dient que sí que cal votar-la EUPV tornarà a votar favorablement, perquè 
recolzen els treballadors i els seus sindicats, i estan en contra de tots els retalls de drets, però 
considera que, igualment que, de vegades, l'equip de govern ha demanat a l'oposició que 
retire una moció perquè ja no era el moment d'ella, ara no era el moment d'esta moció que 
ja havia sigut aprovada prèviament. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i després 
de dir que compartix l'exposició que ha realitzat el portaveu d'EUPV, anuncia que el grup 
popular s'abstindrà en la votació perquè esta mateixa moció va ser aprovada com a 
declaració institucional en el mes de juliol, i el seu grup continua estant d'acord amb el que 
va recolzar en el seu moment. Afig que,  al mateix temps, considera que és l'única manera 
d'enlletgir la situació i posar èmfasi en el que entén que és una falta d'organització en el 
municipi, perquè pot ser un error, però els errors es poden esmenar, més quan la Junta de 
Portaveus s'ha celebrat el matí del mateix dia en què se celebra el Ple. 

Atenent al contingut de la moció, diu que el mateix que s'està demanant al govern 
autonòmic hauria de posar-se en pràctica ací, de manera que hi haguera respecte cap als 
sindicats i cap als treballadors municipals. 

Per part del grup socialista pren la paraula el Sr. Catalá Martínez, i diu  que no cal 
donar més voltes a este tema, que la moció estava presentada, i que l'exposició de motius és 
més àmplia en esta que en la que ja es va aprovar, i si en este moment es va estar d'acord, 
esta moció hauria d'aprovar-se per unanimitat del Ple per coherència. 

Afirma que esta moció és clara, tant en el seu contingut com en la seua exposició de 
motius, i per això no la comentarà més, però precisament esta vesprada ha vist una vinyeta 
de Mafalda relacionada amb este tema. En ella, continua, Mafalda, situada just darrere d'un 
policia assenyalava la seua porra dient que: “este palet servix per a abonyegar ideologies”. 
Afirma que açò és precisament el que cal evitar, i el que intenten reflectir tant la declaració 
institucional que es va aprovar al juliol com esta moció. 

Finalitza dient, en relació a l'últim que ha comentat el portaveu del grup popular, que 
ell és regidor de Personal i pot afirmar que no es falta el respecte a cap treballador ni a cap 
secció sindical. 

Pren la paraula el portaveu d'EUPV, Sr. García de la Mota, i diu que sap que les 
seccions sindicals es reunixen periòdicament, i no té notícies que haja ocorregut quelcom, 
encara que sí que sap que circula un paper d'una central sindical que ha demanat 
reiteradament que se li reba com a organització sindical, però en este cas considera que 
s'estan mesclant qüestions personals amb qüestions sindicals, Afig que agrairia al portaveu 
del grup popular que, en cas de tindre més informació, ho diga. 
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El Sr. López Bronchud diu al portaveu d'EUPV que cada u té les seues fonts 
d'informació, i que no fa referència únicament al cas que ell plantejava. Afig que el fet de 
demanar respecte per als treballadors i treballadores d'este Ajuntament és quelcom que està 
motivat. 

Afirma que li ha agradat la referència que el Sr. Catalá Martínez ha fet de Mafalda, 
encara que li preocupa que no pense que la Policia està per a altres coses més. Explica que 
ell recorda a Mafalda moltes vegades, així, quan veu algunes maneres de fer d'este govern a 
Mislata, recorda allò que va dir de “que paren el món, que jo m'abaixe”, perquè, diu, hi ha 
coses, com portar hui a Ple una moció que ja s'ha aprovat, que requeririen una major 
explicació. 

Afig que l'abstenció del grup popular es deu també que a alguns grups els costa molt 
poder defendre les seues mocions, i quan es porten, amb l'única intenció de millorar el 
poble, han d'escoltar una sèrie de comentaris que estan fora de lloc i que cauen 
contínuament en la baralla política del “i tu més”. 

Finalitza dient, respecte de la intervenció del portaveu d'EUPV, que cal assentar-se 
sempre, amb el que diu el que vols escoltar i, sobretot, amb el que opina de manera 
contrària, perquè és així com s'aconseguix millorar les coses. 

 Pren la paraula en segon torn el Sr. Catalá Martínez i diu que sent que no hi haja 
hagut cap explicació a l'acusació que s'ha fet a l'equip de govern, en el sentit que falta al 
respecte a algun treballador o treballadora o alguna secció sindical, i hauria d'haver-se dit tot 
si és que hi ha cap problema. Afig que vol deixar clar que el govern, i ell personalment com a 
ponent de la regidoria de Recursos Humans, no ha faltat al respecte ni faltaran mai a cap 
treballador ni a cap secció sindical, i que el govern municipal dialoga amb totes les seccions 
sindicals amb representació en este Ajuntament en tots els òrgans formals establits: mesa 
general de negociació, comités de seguretat i salut, mesa sectorial de policia i els consells de 
policia. 

Afirma que no trobarà el Sr. López Bronchud a cap representant sindical d'este 
Ajuntament que haja sol·licitat parlar amb ell sobre qualsevol tema i no haja obtingut un sí 
que com a resposta. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per dotze vots a favor (grup socialista i grup 
mixt-EUPV) i huit abstencions (grup popular) va acordar aprovar la moció següent: 

“El 14 de novembre de 2012, els sindicats majoritaris del País, Comissions Obreres i 
Unió General de Treballadors, van convocar una vaga general per a expressar el rebuig de les 
mesures que havia adoptat el Govern de la Nació en matèria laboral. La vaga és un dret 
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emparat en la nostra ordenança constitucional, que ha de ser protegit especialment quan es 
decidix exercir-lo. 

Des de les primeres hores del matí, centenars de treballadors i treballadores es van 
concentrar en les entrades de les empreses de tot el territori del País Valencià com a 
expressió pública de la seua adhesió a la convocatòria. L'exercici de vaga no pot considerar-
se “per si mateix” com un comportament sospitós d'incórrer en pràctiques delictives. 

La presència a les portes de molts centres de treball d'un bon nombre d'unitats 
policials antiavalots i la seua actitud davant dels treballadors i les treballadores concentrats 
va crear un clima de tensió. Després dels incidents produïts eixe dia, i les posteriors 
denúncies de la policia, es va procedir a l'inici de la instrucció. 

Les acusacions formulades pel Ministeri Fiscal en les sol·licituds de pena de presó per 
a cada acusat sense identificar les conductes individuals, a més de posar en evidència la 
inconsistència de l'acusació, situa estos en una clara indefensió jurídica que no hauria de 
permetre's en un estat de dret. 

Enfront de les deficiències i irregularitats posades de manifest en tot el procés, seria 
aconsellable i expressió de salut democràtica que el Ministeri Fiscal retirara les acusacions 
contra els sindicalistes i contra els treballadors i treballadores, parar esborrar qualsevol 
dubte que es troben davant d'un juí polític que intenta criminalitzar l'exercici del dret de 
vaga i la llibertat sindical.  

Per tot això, s'acorda 

El Ple de l'Ajuntament de Mislata insta el Govern de la Generalitat que es dirigisca al 
de la Nació sol·licitant-li: 

1. Que manifeste el seu suport als treballadors i treballadores, entre els quals es 
troben sindicalistes processats, en la confiança de la seua honradesa i el reconeixement que 
la seua tasca sindical al llarg dels anys ha reportat beneficis per al conjunt de la societat. 

2. Que es comprometa a utilitzar tots els mitjans al seu abast per a defendre els drets 
dels treballadors i treballadores, així com la llibertat d'expressió i de vaga. 

7. MOCIÓ D'EUPV SOBRE CONSTITUCIÓ D'UNA MESA D'ÀMBIT AUTONÒMIC PER 
AL CONTROL DEL DESENROTLLAMENT I L'APLICACIÓ DE LA LLEI DE REFORMA LOCAL 
27/2013 
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Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció d'EUPV sobre desenrotllament d'una 
mesa d'àmbit autonòmic per al control del desenrotllament i l'aplicació de la Llei de Reforma 
Local 27/2013. 

Diu que la majoria dels presents estan relacionats amb la política i, sobretot, amb 
l'última reforma de l'Administració Local, per la qual cosa són coneixedors del que s'està 
parlant, i és evident que esta última reforma ha creat dins del panorama sindical i polític, 
principalment en l'esquerra, molt rebuig. 

Explica que esta Llei retalla competències i pressupostos municipals, la qual cosa té 
conseqüències molt clares, és a dir, servicis que s'estaven prestant a la ciutadania i que tenen 
un personal assignat als mateixos desapareixen, i en data de hui, els ajuntaments no saben 
com es resoldrà eixa situació. 

Prosseguix dient que esta moció pretén quelcom que reclamen no sols les centrals 
sindicals sinó també alguns partits polítics, inclòs Esquerra Unida, i és que per a desenrotllar 
esta llei, i davant de la seua ambigüitat  en algunes qüestions que respecten quines són o no 
les competències municipals i les partides econòmiques que han d'habilitar-se per a 
desenrotllar, es creu una mesa de diàleg on pot consensuar-se el què es va a fer i com es va a 
desenrotllar eixa Llei. 

Prosseguix dient que, segurament, la senyora interventora podria explicar millor com 
afectarà esta reforma en el terreny econòmic, és a dir, com es  compatibilitzaran uns gastos 
que en estos moments no són competència de l'Ajuntament però que, al seu torn, s'estan 
pagant amb el pressupost municipal. 

D'altra banda, diu, haurà d'elaborar-se un pla d'avaluació, reestructuració i 
implantació dels nous servicis, ja que necessàriament cal prestar als ciutadans una 
assistència que en estos moments esta Llei diu que no cal prestar. Afig que es referix a 
qüestions com sanitat, educació, servicis socials i inspecció sanitària, o l'oficina d'atenció al 
consumidor, per exemple, que a partir d'ara no hauria d'estar finançada amb els 
pressupostos municipals, ja que és competència de la Generalitat. 

Prosseguix dient que amb esta llei es torna a la centralització, és a dir, al contrari del 
que han estat defenent tota la vida, almenys des de l'esquerra, que era més competència i 
major pressupost per als ajuntaments. 

Afirma que esta moció arriba en el moment oportú perquè cal dir-li al Govern de la 
Generalitat, sobretot perquè possiblement en la pròxima legislatura ja no estiga, que hauria 
de plantar les bases perquè eixa Mesa de negociació i diàleg es creara, atés que quan s'està 
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en l'oposició també es vol participar en les decisions que s'adopten. Afig que la moció 
planteja que no han de prendre's decisions arbitràries sense comptar amb els actors d'esta 
història, que són els sindicats, els partits polítics, les institucions, els treballadors de les dites 
institucions i la ciutadania, atés que és el ciutadà el que finalment, si açò no es regula bé, 
eixirà perjudicat, tindrà menys servicis, amb pitjor qualitat i, possiblement, li resultaran més 
cars. 

Finalitza donant lectura als acords que proposa la moció i sol·licita als grups el seu vot 
favorable perquè esta moció siga aprovada per unanimitat. 

Pren la paraula el portaveu del grup popular, Sr. López Bronchud i anuncia que el 
grup popular votarà a favor, en primer lloc, perquè esta moció no planteja un nou debat 
sobre la llei, la qual cosa ja s'ha fet en este saló plenari, sinó que és constructiva i pretén 
reconduir el debat a fi que, una vegada aprovada, s'implante de la millor manera possible.  

Diu al portaveu d'EUPV que en el punt quint de l'adopció d'acords es proposa que es 
transmeta el contingut de la moció, entre altres, a la Presidència de la Generalitat, però quan 
es fa referència als partits polítics es menciona el PSPV i  EUPV, sense fer referència al Partit 
Popular, per la qual cosa agrairia que s'enviara també als membres del PP. 

Prosseguix dient que en la seua intervenció el portaveu d'EUPV ha afirmat que quan 
algú està governant i passa a l'oposició li agradaria poder participar i, diu, açò ho han de 
recordar els que passen a l'oposició i també els que entren al govern, perquè moltes vegades 
es demanen coses que després, en governar, s'obliden. 

Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora, i diu que vol fer 
referència a la normativa, perquè el model de l'Estat de Benestar que actualment existix al 
nostre país evoluciona a partir dels anys setanta, amb la instauració de la democràcia i 
l'aprovació de la Constitució. 

Posteriorment, prosseguix, la legislació dels anys huitanta i la instauració de nous 
servicis públics a nivell general i, especialment, en l'àmbit municipal, fa que a poc a poc ens 
caracteritzem amb el nostre model d'Estat Social.  Explica que, davall eixe prisma, les 
administracions locals incrementen eixa prestació de servicis durant els anys huitanta, en 
una manera de comunicació més directa amb els ciutadans i amb un objectiu bàsic, que és 
salvaguardar les necessitats i les prioritats dels ciutadans. Manifesta que, a nivell municipal, 
es podrien fer diverses preguntes com si algú s'imagina el municipi de Mislata sense el seu 
certamen anual de teatre, o que este municipi no comptara amb el teixit veïnal amb què es 
compta, o també, en relació amb la moció del grup popular que s'ha debatut, si algú 
s'imagina que Mislata no tinguera les instal·lacions esportives que té. 
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Explica que la setmana passada el govern del Sr. Rajoy es va carregar de fet el Consell 
de les Joventuts, i pregunta què passaria si els governs municipals de Mislata hagueren fet 
exactament el mateix, perquè és evident que els jóvens d'este municipi ho hagueren patit i, 
amb tota probabilitat, el Sr. López Bronchud, no estaria ací assentat. 

Prosseguix dient que s'està parlant de l'autonomia que hauria de tindre 
l'Administració Local. D'altra banda, diu, les administracions locals han actuat com a 
administració supletòria i garantista per a aquelles urgències que no podien esperar, i 
pregunta, què passaria, per exemple, si no arriba el Pla d'Ocupació que el Sr. Fabra ha 
presentat esta setmana a les Corts, perquè, diu, si no s'espavila no hi haurà cap ciutadà que 
es puga beneficiar d'este Pla. Afig que el Pla Social d'Ocupació s'inicia a finals de l'exercici 
2013, i en a penes unes setmanes els ciutadans de Mislata podran beneficiar-se d'eixe Pla 
Social. 

Per este motiu, prosseguix, l'Administració Local és la que agilitza el procés i esta 
pròxima al ciutadà, i almenys el grup socialista reconeix la seua posició de servici al ciutadà i, 
per tant, no poden posicionar-se a favor d'esta Llei, que és contrària als ciutadans.  

Afirma en este sentit que la setmana passada l'alcaldessa de Paterna, pertanyent al 
Partit Popular, en un debat televisat en què es trobava l'alcalde Mislata, entre altres, va fer 
una defensa a ultrança de l'autonomia local, dels servicis i de les competències pròpies que 
havien de mantindre els ajuntaments. 

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota diu que el sentit de la 
moció està molt clar, i hauria de parlar-se del seu contingut, ja que si es parla del Pla Social 
d'Ocupació i este Pla donarà les mateixes garanties de col·locació que NEMASA, és per a 
posar-se a plorar. 

Repetix que esta moció té molt de sentit, ja que esta reforma dóna molta més 
competència als funcionaris de l'Administració de l'Estat, i és tan confusa que es fa necessari 
que existisca una mesa de negociació que perfile el seu desenrotllament, i el mateix Ministeri 
d'Administracions Públiques ha hagut d'editar un manual de totes les qüestions dubtoses 
que planteja esta modificació de la Llei.  

Continua dient que caldria fugir d'un debat que no toca, per a plantejar-se el debat 
que proposa la moció, i és que esta reforma pot tindre conseqüències molt importants per a 
l'Administració Local, i afectarà directament els servicis públics, als ciutadans i als 
treballadors de l'Administració Pública, per la qual cosa creu que és el moment de parlar-ne 
y no entrar en debats que no porten a cap costat. 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 



40          
 

            
         SECRETARIA 

Finalitza dient al Sr. López Bronchu que si no se cita el Partit Popular quan es parla de 
remetre l'acord no es deu a un oblit, sinó que la Presidència de la Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies l'exercix este partit, per la qual cosa estarà al corrent de tot el que 
planteja esta moció. Però, diu, no té cap inconvenient en què s'incloga. 

Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que no sobra que figuren tots els partits, i 
la seua petició es deu al fet que entén que moltes vegades les estructures porten una marxa 
i els partits una altra, per la qual cosa no estaria de més que eixes formacions que tenen 
representació parlamentària reben la informació. Afig que açò, no obstant això, no suposa 
un obstacle per al vot favorable del seu grup, perquè estan d'acord amb el treball que ha 
realitzat EUPV en este sentit. 

Quant a la intervenció de la portaveu del grup socialista diu que ha preguntat si 
s'imagina Mislata sense Consell de la Joventut, i això és quelcom que ell ha viscut, atés que 
des de 1977 ha residit en este poble i fins a l'any 2001, que va entrar a governar el grup 
popular, no va haver haver-hi. Explica que l'últim any que va ser regidor de Joventut a 
Mislata, l'aportació econòmica que percebia el Consell era de 18.000€, el que garantia que 
una persona poguera treballar, amb jornada completa, com a tècnic assessor d'este Consell; 
posteriorment, el govern de l'actual alcalde va deixar la subvenció en 12.000€ i la persona 
que treballava en el Consell ja no està. 

També ha preguntat la portaveu socialista si s'imaginaven un poble que no invertira 
en instal·lacions esportives, a la qual cosa respon que imagina un que no invertix a 
solucionar els problemes, ja que acaben de rebutjar una moció en este sentit i, a més, amb 
mentires, ja que ha anat a l'arxiu a recuperar un escrit registrat el set de març de 2014, i ja ací 
el grup popular sol·licitava l'eixida d'unes partides perquè es destinaren 25.692,53€ a 
l'adequació d'instal·lacions esportives. 

Prosseguix dient que no critica la labor del Sr. Boscá, a qui segurament li agradaria 
comptar amb partides suficients per a poder treballar, per això, diu a la portaveu del grup 
socialista que no ha entés el to de la seua intervenció. 

En relació al Pla Social diu que, com ha dit el portaveu d'EUPV, és d'esperar que no 
seguisca la mateixa línia d'activitat que han vist en altres llocs on s'ha anat contractant gent. 
Afig que, en tot cas, el grup popular felicita públicament l'equip de govern pel dit Pla, atés 
que els pareixia una bona mesura per a Mislata. Afig que no cal confondre un Pla d'Ocupació 
amb la caritat, perquè són termes molt distints, i la societat necessita d'acció social i de 
servicis que s'estan perdent. 

 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 



41          
 

            
         SECRETARIA 

Finalitza dient que fa defensa a ultrança del que considera que ha de defendre, i si 
l'alcaldessa de Paterna té un discurs per als seus veïns en una altra línia considera que ha de 
ser benvingut, ja que el grup socialista sempre els ha criticat que tenen un pensament 
comun dins del Partit Popular, i estan demostrant que no és així. 

Intervé la Sra. Martínez Mora i diu que no es tracta només d'obrir  una taula de debat, 
sinó de parlar del que se'ls ha llevat, és a dir, de l'autonomia i de les competències que eren 
pròpies. Esta setmana, diu, l'Institut de la Dona deixa d'existir com a tal i es transforma en un 
ens totalment diferent.  

Diu que les prioritats que té l'equip de govern són inalterables i no ixen del pilar 
bàsic, i que és necessari primer posar en marxa accions i després comunicar-les.  

Continua destacant que l'equip de govern té prioritats que són inalterables, com 
l'eficàcia en la gestió econòmica; l'eficàcia en la gestió dels servicis públics que es presten, 
tant directament com indirectament a través de l'empresa pública; el procés de 
modernització de l'Administració Local que este govern està duent a terme, com l'Oficina 
d'Atenció al Ciutadà, que pretén acostar l'Administració al ciutadà; i les consultes realitzades 
en el 2013 i 2014 en tots els barris de Mislata, a través del tan criticat pel grup popular 
“Alcalde de Barri”. 

Afirma que és fals el que ha mencionat el portaveu del grup popular sobre la 
inseguretat ciutadana, i la policia de barri ha garantit encara més la seguretat. Invita al Sr. 
López Bronchud que es dirigisca a la Comissaria Nacional de Policia i demane les dades. 

Prosseguix dient que si es defén l'autonomia de l'Administració Local es defén als 
ciutadans de Mislata i els tres pilars a què tots han de tindre accés: el benestar social, la 
sanitat pública i la col·laboració amb la comunitat educativa. Assenyala que per a la defensa 
dels dits pilars van ser triats en les eleccions de 2011, i la valoració del Sr. Alcalde en els 
sondejos mencionats s'aproxima al 7, mentres que la del portaveu del grup popular a penes 
supera el 2.  

Finalitza demanant al portaveu del grup popular transparència ja que, quan d'ací a 
unes setmanes el seu eix de comunicació caiga, el grup socialista prendrà mesures. 
Igualment li diu que pot passar-se pel seu despatx i li mostrarà una enquesta elaborada per 
una empresa professional en què el Partit Popular perd quatre regidors. 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va 
acordar aprovar la moció següent: 
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Les organitzacions polítiques i sindicals CC.OO, CSI-F, UGT,PSPV-PSOE, COMPROMIS i 
ESQUERRA UNIDA DEL PAÍS VALENCIÀ, d'acord amb el que establixen les normes de 
funcionament del Ple municipal, insten a la presentació en este òrgan de la següent moció, 
relativa a la sol·licitud de constitució, per part de la Generalitat, d'una taula en ell àmbit 
autonòmic, a fi de garantir la participació i la transparència en el desplegament i aplicació de 
la Llei 27/2013, de Reforma de l'Administració Local.  

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

El passat 30 de desembre es va publicar en el Boletín Oficial del Estado la Llei 7/2013, 
de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local, entrant en 
vigor l'endemà de la seua publicació, tal com s'establix en la Disposició Addicional 6a. 

Les organitzacions mencionades han mostrat el nostre rebuig al contingut d'esta 
norma i en defensa d'una reforma que contemplara, no sols la consolidació de les 
competències municipals, sinó el seu finançament suficient. 

Això no és obstacle perquè complim la nostra obligació de participar en el 
desplegament de la llei i de la seua aplicació, i això a fi de garantir el manteniment dels 
servicis, les ocupacions i la qualitat, eficàcia i eficiència d'aquells. 

Dins de la norma esmentada, la Disposició Addicional 15 i les Disposicions 
Transitòries 1a, 2a i 3a de la Llei, establixen diferents termes d'assumpció per part de les 
comunitats autònomes de competències en matèries relatives a Educació, Sanitat, Servicis 
Socials i Inspecció Sanitària, l'exercici de les quals s'ha realitzat pels municipis, diputacions o 
entitats equivalents. 

Este mandat exigix, per part de les comunitats autònomes, la prèvia elaboració d'un 
pla per a l'avaluació, reestructuració i implantació dels servicis, ja que hauran d'assumir la 
cobertura immediates d'estes prestacions de servicis en vos termes que marca la Llei. 

Així mateix, en este marc d'adaptació a la normes, moltes de les decisions que hauran 
d'adoptar les diferents administracions públiques afecten la seua potestat 
d'autoorganització i en el seu entorn, tindran repercussió directa sobre les condicions de 
treball del personal al seu servici, per al que, com establix l'article 37.2a de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic (EBEP) i l'article 154.3a de la Llei d'Ordenació i Gestió de la Funció Pública 
Valenciana, hauran de ser negociats amb les organitzacions representatives. 

Per tot això, s'acorda: 
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Primer: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda instar la Presidència de la Generalitat 
perquè aborde, quan abans millor, el Pla d'avaluació, reestructuració i implantació dels 
servicis previstos en la Llei. 

Segon: El ple de l'Ajuntament de Mislata acorda instar la Presidència de la Generalitat 
la constitució urgent d'una Mesa de Diàleg i Negociació d'àmbit autonòmic per a estudiar i 
acordar les línies i procediments per a portar avant el Pla previst en la Llei. 

Tercer: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda instar la Presidència de la Generalitat 
perquè es comprometa a garantir el manteniment delos servicis i les ocupacions, així com la 
qualitat, eficàcia i eficiència d'aquells. 

Quart: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda instar la Presidència de la Generalitat 
perquè garantisca la participació en ella de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies 
i els sindicats representatius en l'àmbit de les Administracions Locals Valencianes. 

Quint: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda traslladar el contingut d'esta moció a: 

 Presidència de la Generalitat 
 Presidència de la FVMP 
 Els diputats i les diputades dels diferents grups de les Corts Valencianes 
 A CCOO-PV-federación de Servicis a la Ciutadania 
 UGT-PV 
 A la Coalició Compromís 
 A Esquerra Unida del País Valencià 

Sext: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda transmetre el contingut d'esta moció 
als Mitjans de comunicació locals i institucionals (Ciutat de Mislata, Mislata ràdio i Mislata TV, 
webs municipals…) així com comarcals i autonòmics perquè es facen ressò. 

 
Part dedicada al control dels altres òrgans de govern 

 
8. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 26 DE JUNY  DE 2014. 

 
En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització, 

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se n’adona de les resolucions adoptades 
per l'Alcaldía-Presidència, així com compliment d'allò que s'ha previngut en l'art. 42 del 
vigent Reglament d'Organització dels acords adoptats per la Comissió de Govern des de la 
sessió ordinària celebrada el dia 26 de juny de 2014. 
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9. PRECS I PREGUNTES 

 
- El Sr. García de la Mota pregunta sobre l'aulari de l'Escola Oficial d'Idiomes de València a 

Mislata, perquè en nota de premsa del dia 2 de setembre el Sr. alcalde va dir que s'havia 
complit una reivindicació històrica (quan el grup socialista mai ho va reivindicar en el seu 
programa i sí ho va fer, durant vint anys, EUPV), així com deia que l'ensenyança 
s'impartiria en tres nivells: bàsic, mitjà i avançat, i s'estudiarien els idiomes anglés, francés, 
alemany, italià i valencià, quan, no obstant això, només es contemplen dos grups: un 
segon curs de nivell A2 i un del primer curs del nivell B1, i només un idioma que és 
l'anglés. 
 
D'altra banda, prosseguix, tindran prioritat els alumnes matriculats en l'escola d'idiomes 
de València, en primer lloc els qui sol·liciten el trasllat a Mislata, i en segon lloc, els 
alumnes preinscrits i, només després de finalitzat esta fase, estes vacants podran ser 
cobertes pels ciutadans de Mislata. 
 
Per tot això, pregunta per què el Sr. alcalde ha eixit en premsa “venent fum”, si la 
ciutadania de Mislata no pot inscriure's, i per què va afirmar que podrien estudiar-se cinc 
idiomes quan només podrà estudiar-se anglés. 
 

- El Sr. Alcalde respon que té una bona relació amb la consellera d'Educació, actualment 
portaveu del govern valencià, qui li va cridar fa prou de temps per a indicar-li que s'anava 
a tindre una Escola Oficial d'Idiomes a Mislata, i li va tornar a cridar a principis de 
setembre per a dir-li que ja sí ho podia comunicar. 

 
Continua dient que és per a ell un orgull que, per primera vegada en la història, puguen 
comptar amb una Escola Oficial d'Idiomes a Mislata, i l'aspiració que creu comuna dels 
tres grups és que en un futur, governe qui governe, se seguisca defenent i s'impartisquen 
més idiomes i més cursos, com passa a Quart de Poblet o València ciutat,  i l'equip de 
govern està orgullós d'haver aconseguit quelcom que altres grups no van ser capaços, ni 
tan sols de sol·licitar-ho. 
 
Finalitza dient que sempre estaran en el camí de l'ensenyança pública i d'oferir als jóvens 
de Mislata majors possibilitats d'estudi. 

 
- El Sr. López Bronchud diu que, igual que ha fet nombroses vegades en Plens anteriors, 

prega que l'àudio que es grava d'estes sessions es penge a la pàgina web municipal, en 
què hi ha els  mitjans necessaris perquè els ciutadans tinguen accés directe i transparent 
al que ací debaten els grups polítics. 

 
El Sr. alcalde respon que es tindrà en compte el prec però que és possible que si els 
ciutadans l'escolten el grup popular perda cinc regidors.  
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  I sense més assumptes a tractar, a les vint-i-tres hores i deu minuts, per  l'Alcaldia s'alça la 
sessió,  de  tot això s'estén la present acta que firma l'alcalde-president, amb mi el secretari, que en 
done fe. 

 
L'ALCALDE,                  EL SECRETARI 

 
 
 


